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§ 148 KFKS 2020/1 

Anmälningar 

Beslut 
Anmälningarna noteras till protokollet. 

Handlingar i ärendet 

Ärende Åtgärd/ansvar 

Skrivelser  
 

För kännedom: Skrivelse från SKRs 
ordförande Anders Knape 20200430 till 
alla kommunstyrelseordföranden i landet 

 

Revisionsskrivelse A 2020-05-06 om 
fritidsnämndens hantering 
av fullmäktiges uppdrag till nämnden om 
kapacitetsutredningen 
KFKS 2020/426  

 

Revisionsskrivelse B 2020-05-06 
Frågor till kommunstyrelsen om 
nämndernas styrning, 
uppföljning och interna kontroll 
KFKS 2020/426 

 

Övrigt 
 

Protokoll från 
KSSU 2020-05-12 
KSAU 2020-05-19 
KSVU 2020-05-19 

 

 

Protokollsanteckningar 
Khashayar Farmanbar lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna. 
”Revisionsskrivelsen om hanteringen av kapacitetsutredningen bekräftar vår upplevelse. 
Kommunfullmäktige gav fritidsnämnden uppdrag att aktualisera kapacitetsutredningen. 
Nämnden startade aldrig det arbetet, istället arbetades ett dokument fram och först när den 
var klar valde nämndens ordförande att sätta frågan på dagordningen och presentera det 
färdiga materialet för nämnden. Därmed fullföljdes i vår – och även revisorernas mening – 
inte fullmäktiges uppdrag. Nämnden fattade förvisso beslut om ny kapacitetsutredning men 
nämnden, inte minst oppositionen, fick aldrig tillfälle att ge sitt medskick till vad som skulle 
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utgöra stommarna i den nya kapacitetsutredningen. För vår del hade ett av våra 
ingångsvärden varit att bristen på idrottsytor i närheten av människor inte får lösas genom 
att öka avståndet för det som avses vara nära. Tyvärr är det exakt detta som blev resultatet i 
nya kapacitetsutredningen.” 
 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
”Fritidsnämnden fick inte avge de grundvärden för kapacitetsutredningen som enhälligt 
hade beslutats av kommunfullmäktige, vilket är det som kritiseras av revisionen. Det är ett 
mycket allvarligt avsteg eller fel i den demokratiska processen. Facknämnderna ska inte ses 
som rundningsmärken utan deras kunskaper och kompetens ska vägas in från början. Trots 
att frågorna kring idrottsytor var så viktiga och angelägna så förhöll sig verksamheten på ett 
så nonchalant sätt till regelverk och demokrati. Nackalistan är mycket kritiska till detta och 
välkomnar revisorernas skrivelse.” 
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§ 149 KFKS 2020/2 

Delegationsbeslut 

Beslut 
Delegationsbesluten noteras till protokollet. 

Handlingar i ärendet 

Ärende Beslutsfattare Datum 
Fastställande av 
lantmäterimyndighetens, KLM, 
informationshanteringsplan (ihp), 
Dnr KFKS 2020/269 

Kristin Kensby 2020-04-16 

Remissyttrande - Ansökan om 
ankringsförbud, Nacka och 
Lidingö kommuner  
Dnr KFKS 2020/310 

Mats Gerdau  2020-05-13 

A. Uppdaterad delegationsordning 
Exploatering Nacka stad 

Peter Granström 2020-03-31 

B. Uppdaterad delegationsordning 
Exploatering Nacka 

Ulf Crichton 2020-03-31 

C. Ändring av villkor gällande 
köpekontrakt Bo 1:1070  

Mats Gerdau 2020-04-01 

D. Beställning av 
fastighetsvärdering av Erstavik 
6:14 

Helena Fälten 2020-04-02 

E. Tilldelningsbeslut i upphandling 
av uppdrag försäljning tomter 
Norra Skuru i Mäklarpoolen 

Jonas Nylander 2020-04-07 

F. Anlitande av konsult inom 
ramen för beslutade 
exploateringsåtgärder, 
sulfidutredning västra Sicklaön 

Matilda Sahl 2020-04-21 

G. Bestlutsattestant ansvar 202* 
KFKS 2018/1045 

Mats Bohman 2019-04-28 

H. Ordförandebeslut om 
deltagande på distans vid 
kommunstyrelsens 
stadsutvecklingsutskotts 
sammanträden 

Mats Gerdau 2020-05-07 
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Beslut om tilldelning av kontrakt 
Search gruppchef park- och 
naturdrift.   KFKS 2020/302 

Linda Boström Melander 2020-04-16 

Beslut om tilldelning av kontrakt 
Second opinion gruppchef park- 
och naturdrift.   KFKS 2020/307 

Linda Boström Melander 2020-04-16 

Obligationslån gm MTN-program 
2020-04-07-2025-04-07.  
KFKS 2020/260 

Maria Andersson  
Finanschef 

2020-03-30 

Upphandling av distansmötes-
plattform för säkra möten   KFKS 
2020/385 

Anna Gärdin 
Digitaliseringsdirektör 

2020-04-29 

Kommunstyrelsens 
beslutsattestanter år 2020 
KFKS 2019/1100 

Mikael Gustavsson Roxell 
Tf Social- och äldredirektör 

2020-05-11 

Delegationsbeslut upphandling av 
Kund- och 
ärendehanteringssystem KFKS 
2020/156 

Hans-Otto Halvorsen 
Stöd- och servicedirektör 

2020-05-05 

Beslutsattestanter och ersättare för 
balanskonton år 2020 
KFKS 2018/35 

Lena Dahlstedt 
Stadsdirektör 

2020-03-27 

Kommunstyrelsens 
beslutsattestanter år 2020 
KFKS 2019/1100 

Lena Dahlstedt 
Stadsdirektör 

2020-03-10 

Komplettering yttrande Barn- och 
elevombudet SI 2020:1649 Vilans 
skola kränkande behandling 
(inklusive en bilaga) 
KFKS 2020/162 

Einar Fransson 
Produktionsdirektör Välfärd 
skola 

2020-04-29 

Återrapportering av 
delegationsbeslut för april 2020, 
kränkningsanmälningar Välfärd 
skola  
KFKS 2020/391 

Ann Louise Thögersen 
Utbildningsstrateg  
Välfärd skola 

2020-05-04 
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§ 150 KFKS 2019/388 

Ny hyresmodell för intern förhyrning av lokaler och 
bostäder 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att bordlägga ärendet.  

Ärende 
I mål och budget 2019-2021 gav kommunfullmäktige kommunstyrelsen i uppdrag att 
arbeta fram en ny hyresmodell. Den hyresmodell som föreslås användas för intern 
fördelning av lokalkostnader från januari 2021 är en ren kostnadshyresmodell. Det innebär 
att verksamheterna betalar för de lokaler de verkligen hyr och nyttjar. Viktiga övergripande 
principer i förslaget till ny hyresmodell är konkurrensneutralitet, affärsmässiga och 
branschmässiga villkor och transparens och öppenhet. Den nya hyresmodellen innebär att 
fritidsnämnden tar ansvar för alla idrottslokaler inklusive gymnastiksalar och att alla 
verksamheter ska upplåta lokaler för samnyttjande. Gymnasieskolorna ligger utanför 
hyresmodellen. Kostnadshyran baseras på lokalobjektens samtliga kostnader inom 
respektive kundsegment och består för det egenägda beståndet. 
Kommunfullmäktige föreslås besluta att hyran vid införandet 2021 av hyresmodellen 
baseras på respektive hyresobjekts kostnader föregående år med uppräkning med ett års 
snitt av konsumentprisindex (K.PI) samt riskpåslag. För kommande år (2022 och framåt) 
baseras på respektive hyresobjekts kostnader föregående år uppräknat med på våren 
fastställt preliminärt konsumentprisindex (KPI) för nästkommande år samt riskpåslag om 
3,5 för egenägda fastigheter. 

Handlingar i ärendet 
PM Kompletterande information till ärendet om ny hyresmodell daterad den 14 maj 2020 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 12 maj 2020, §102 
Tjänsteskrivelse från enheten för fastighetsförvaltning daterad den 30 april 2020 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade på bordläggning av ärendet. I yrkandet instämde Gunilla 
Grudevall Steen (L) och Karin Teljstedt (KD).  

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Mats Gerdaus yrkande.  
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Protokollsanteckningar 
Mats Gerdau lät anteckna följande till protokollet för Moderaterna. 
”Vi vill ha att våra verksamheter ska vara så fria och självständiga som möjligt. De ska 
kunna prioritera hur de tillgängliga pengarna används bäst och ha incitament att hushålla 
med lokaler och agera miljövänligt. Det uppnår vi med denna modell.  
 
Att lyfta av skolorna sina hyreskostnader, vilket oppositionen förespråkar, gör inte att det 
finns mer pengar totalt sett. Vi är övertygade om att det är ute i verksamheten som de bästa 
prioriteringarna görs, det är där man har vardagskännedomen. Modellen med internhyror är 
en viktig del i vår styrning och vi har historiskt sett att det ger bäst värde för 
skattepengarna. Alternativet med politisk detaljstyrning eller centralplanering är klart 
sämre.” I protokollsanteckningen instämde Hans Peters för Centerpartiet och Karin 
Teljstedt för Kristdemokraterna.   
 
Khashayar Farmanbar lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna. 
”Detta ärende avser hur hyran ska vara för lokaler som kommunen disponerar. Det har 
särskilt stor påverkan på exempelvis skolans kostnader. Socialdemokraterna har ända sedan 
den typen av internhyresmodell infördes velat se en uppdelning av skolchecken så att den 
delas upp i flera delar; exempelvis pedagogisk check, hyrescheck, check för elevhälsa och 
administrativ check. Därför vill vi att beslut om ny hyresmodell ska fattas samtidigt som 
beslut av ny skolchecksmodell.” 
 
Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet. 
”Förslaget ser enkelt ut och ger ett sken av att vara rättvist. Vänsterpartiet ställer sig dock 
negativ till förslaget för att det cementerar segregationen i skolan. Barn bor någonstans och 
har en skola i närheten, råkar den skolan vara nybyggd och har en hög lokalhyra minskar ju 
skolpengen som blir kvar för lärare, material och skolmat mm. Vilket självklart påverkar 
skolresultatet, extra mycket om eleven råkar ha behov av anpassad pedagogik. Vårt bättre 
förslag är att hyresmodellen ligger utanför skolpengen så att eleverna behov inte behöver 
konkurrera med hyres och fastighetsfrågor. Dessa risker som vi ser, problematiseras inte 
alls i skrivelsen vilket gör underlag för beslut undermåligt. I den nya skrivelsen (PM 
20200514) framgår något om konsekvenser för rektorsområden och det visar sig att vissa 
skolor får ökade kostnader med tio miljoner med den nya hyresmodellen. Den i 
motsvarandegrad minskade skolpengen kommer medföra konsekvenser för undervisningen 
som drabbar elever på ett slumpartat sätt, eleven har inte valt att bo/gå i skola i Boo eller 
Sickla men det valet kommer påverka möjligheterna till en bra skolgång.  Ett annat problem 
i föreslagen hyresmodell är p.3 i förslag till beslut. Att hyran baseras på föregående 
årskostnad med uppräkning enl. konsumentprisindex och en summa för riskpåslag 3,5%. 
Här motsäger man sig själv, en kostnadshyra kräver att man vet kostnaden och inte att man 
spår i framtiden vilket med 3,5% påslag på toppen kommer urholka skolpengen.” 
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Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
”Nackalistan skulle vilja att de effekter som denna nya hyresmodell kommer ha skulle 
utredas noggrannare. Vi är oroliga för en ökad byråkrati om Fritidsnämnden måste bygga 
upp en egen organisation för att förvalta och hyra ut lokaler. Vi skulle vilja att en större 
utredning görs kring både hyressystemet och finansieringssystemet för att se om det inte 
skulle vara bättre att hyran läggs utanför nuvarande checksystem.” 
 
Sidney Holm lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 
”I andra kommuner är det inte alls ovanligt att kommunens egna skolor och förskolor får 
full kostnadstäckning för sina hyreskostnader. Detta är ett accepterat undantag från det i 
övrigt gällande kravet på likabehandling av kommunala och friskolor. Kommunen har ett 
stort ansvar i att tillhandahålla ändamålsenliga lokaler för skolverksamhet och i detta 
uppdrag borde även ingå att se till så lokalkostnaden inte påverkar kvalitén på utbildningen 
negativt. 
Miljöpartiet anser att hyresersättningen inte ska ingå i skolpengen utan ska ersättas i ett 
system vid sidan om denna. Det är viktigt att alla skolor genom skolpengen får lika mycket 
pengar per elev till den pedagogiska verksamheten. Underskott uppkomna p.g.a. dagens 
bristfälliga styrmodell är väldigt svåra att hantera på ett tillfredsställande och rättvist sätt. 
Ansvaret för att inte lokalkostnaderna drar iväg borde inte ligga på skolorna utan på 
lokalenheten. Det är dyrt att bygga nytt men en bidragande anledning till att lokalerna bli så 
dyra är för att de inte utnyttjas effektivt. För att hålla kostnaderna nere är det viktigt att alla 
skollokaler får en inbyggd flexibilitet så de också kan användas till annat än skoländamål. 
Det är inte kostnadseffektivt när skollokaler står oanvända på kvällar, helger eller lov. Det 
kan dock inte vara skolans ansvar att planera för och ombesörja detta.  
Miljöpartiet vill se en rimlig hyreskostnad för skolorna, men utan en ökad belastning på 
kommunens ekonomi. Detta kräver dock både en förändring av hyresmodellen och en 
större omorganisation av lokalenheten.” 
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§ 151 KFKS 2019/625 

Försäljning av fastighet för bostadsändamål inom 
stadsbyggnadsprojekt Norra Skuru, Sicklaön 
Fastighet Sicklaön 40:18 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar att ingå föreslaget köpekontrakt 
med Innovation Properties genom deras nybildade dotterbolag Aktiebolaget Grundstenen 
166163 org.nr 559245-4192, gällande försäljning av fastigheten Sicklaön 40:18. 

Ärende 
I stadsbyggnadsprojekt Norra Skuru (9104) ingår den kommunägda fastigheten Sicklaön 
40:18 som är planlagd för bostäder. Kommunstyrelsen beslutade i januari 2020 att påbörja 
försäljningen av denna fastighet. Anbudstävlingen har nu avslutats och vinnare blev 
Innovation Properties med en erbjuden köpeskilling om 7 6 miljoner kronor, vilket är 16 
miljoner kronor mer än förväntat. Innovation Properties förvärvar fastigheten i ett nybildat 
dotterbolag Aktiebolaget Grundstenen 166163 org.nr 559245-4192 vilket är under 
namnändring till Innovation Properties Nacka Fastighets AB. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 12 maj 2020, § 96 
Tjänsteskrivelse från exploateringsenheten Nacka daterad den 23 april 2020 
Bilaga 1 - Köpekontrakt Sicklaön 40: 18 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade bifall till stadsutvecklingsutskottets förslag med följande ändring: 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar att ingå föreslaget köpekontrakt 
med Innovation Properties genom deras nybildade dotterbolag Aktiebolaget Grundstenen 
166163 org.nr 559245-4192, gällande försäljning av fastigheten Sicklaön 40:18. I yrkandet 
instämde Gunilla Grudevall Steen och Karin Teljstedt (KD).  
 
Esa Örmä (SD) yrkade på återremittering av ärendet med följande motivering: 
Återremiss behövs för  
• Att utreda riskerna med den föreslagna exploateringen av fastigheterna 40:18 samt 40:19.  
• Att tydliggöra hur kommunen har beaktat Länsstyrelsens kommentarer i sitt 
samrådsyttrande till planförslaget.  
• Att värdera alternativa ekonomiska synsätt på projektet, bland annat genom att värdera 
värdet av fastigheten som nu inrymmer Utskogens förskola.  
• Att därefter fatta ett nytt beslut som balanserar riskerna för det gröna sambandet med de 
ekonomiska hänsyn som måste tas. 
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Mikael Carlsson (NL) instämde i Esa Örmäs (SD) återremissyrkande i första hand och i 
andra hand avslag på stadsutvecklingsutskottets förslag.  
 
Tomas Ottosson (V) yrkade avslag på stadsutvecklingsutskottets förslag.  

Beslutsgång 
Ordföranden ställde först bifall till återremissyrkandet mot avslag och fann att 
kommunstyrelsen avslagit återremissyrkandet. 
 
Därefter ställde ordförande bifall till Mats Gerdaus yrkande mot avslag och fann att 
kommunstyrelsen har bifallit Mats Gerdaus yrkande. 
 
Peter Zethreus deltog inte i handläggningen av ärendet på grund av jäv.  
 
Khashayar Farmanbar (S) och Sidney Holm (MP) meddelade att de inte deltar i beslutet 
och avvaktar med sitt ställningstagande till kommunfullmäktige. 

Reservationer 
Esa Örmä reserverade sig för Sverigedemokraterna. 

Protokollsanteckningar 
Mats Gerdau lät anteckna följande till protokollet för Moderaterna. 
”Det är förståeligt att närboende inte vill ha ny bebyggelse inpå knuten. Det har dock varit 
en förutsättning för att överhuvudtaget kunna medge ökade byggrätter och bygga ut vatten 
och avlopp, vägar och andra allmänna anläggningar med rimlig ekonomi för både 
skattebetalare och fastighetsägarna i området. Projektet har hela tiden byggt på att 
kommunen ska sälja de två markområdena för att kunna finansiera utbyggnaden. Att först 
göra av med pengarna men nu i slutändan säga nej till intäkterna vore ytterst oansvarigt.  
 
Argumentet om att en byggnation på dessa två områden skulle försvaga gröna samband i 
Nacka-Värmdökilen har förts fram och prövats tidigare, både under detaljplanearbetet och 
i överklagandet av detaljplanen, men inte befunnits tillräckligt tunga. Därför har de avslagits 
av överprövande instanser. Vi vill också påminna om att omkringliggande skog beträffande 
Sicklaön 40:19 omfattas av skyddsbestämmelser. Vi har tidigare erfarenheter av att skog 
avverkas för att rent praktiskt underlätta byggprocessen och att avverkningar också ägt 
rum, som hade krävt tillstånd och därför aldrig borde ha skett. För skogen gäller 
strandskydd och området ingår i kommunens kulturmiljöprogram. Det finns två skyddade 
ekar, flera senvuxna tallar och i en del av skogen krävs marklov för trädfällning. 
Byggprocessen får inte medföra onödiga ingrepp i denna naturmark. 
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Säljs inte fastigheterna går kommunen miste om 106 Mkr i intäkter. Även om partierna 
hade olika uppfattning när detaljplanen antogs 2011, så har såväl beslut om utbyggnads-PM 
från 2015 som fem olika KF-beslut om projektbudget varit eniga och baserats på att dessa 
markförsäljningar. Intäkterna finns med i budget för 2020, inget parti har minskat 
intäkterna från markförsäljningar i sina budgetalternativ.  
 
Säger man nej nu så blir effekten att andra angelägna investeringar måste skjutas på 
framtiden. Att inte sälja fastigheterna skulle även innebära en väldig orättvisa i förhållande 
till andra förnyelseområden där vi kräver att kommunen endast ska stå för vissa 
merkostnader för bussgator, allmänna bad och lekplatser etc men inte för de kostnader 
som den ”vanliga” utbyggnaden medför. Utan försäljningsintäkterna skulle 
kommunen/skattebetalarna subventionera varje fastighet i detta område med över 1 miljon 
kronor vilket inte är försvarbart.” I protokollsanteckningen instämde Karin Teljstedt 
för Kristdemokraterna och Gunilla Grudevall Steen för Liberalerna. 
 
Hans Peters lät anteckna följande till protokollet för Centerpartiet. 
”Ibland hamnar man i politiska dilemman. Det man skulle vilja göra är inte möjligt. När det 
gäller försäljningen av de två tomterna i Norra Skuru och kommande bostadsbebyggelse är 
det konsekvenserna av tidigare fattat beslut i kommunfullmäktige. Ett beslut som 
Centerpartiet anser inte blev det bästa. 
  
När detaljplanen för Norra Skuru antogs 2011 reserverade sig Centerpartiet mot beslutet. 
Vi ville se en lägre exploateringsgrad då vi tror att det hade passat bättre i den befintliga 
miljön samt minskat skadan på den gröna kilen. Emellertid drevs detaljplanen igenom av 
andra partier. Detta kan vi i dagsläget inte göra något åt. Detaljplanen medger en 
bebyggelseomfattning som vi i grunden tycker är för stor. Men den utökade byggrätten 
som tillfördes i planarbetet 2005, innebar att de boende i området inte behövde betala lika 
mycket i gatukostnadsersättning än vad som annars hade blivit fallet. Hela den ekonomiska 
kalkylen för projektet har utgått från att den här markförsäljningen genomförs. 
  
Det är inte rimligt att avstå från en försäljning i dagsläget. Tomterna ger en inkomst till 
kommunen på 106 mkr vilket i dessa tider, med en djup lågkonjunktur på grund av 
Corona-viruset, är mycket betydelsefullt, inte minst för att hålla nere kommunens 
låneskuld. Kommunen har dessutom stora åtaganden när det gäller framtida investeringar 
inte minst i skolor, förskolor, gator och vägar mm. Ekonomiskt ansvarstagande är a och o i 
tider som dessa. En stabil ekonomi är en förutsättning för att kunna genomföra grön 
Centerpolitik längre fram. 
  
Mot denna bakgrund ser vi ingen annan möjlighet än att sälja de bägge tomterna enligt 
förslaget.  Det är dock mycket viktigt att kommunen i samband med bygglovsprocessen 
verkar för så liten påverkan som möjligt på de biologiska spridningsvägarna genom 
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bevarande av träd och annan vegetation samtidigt som hus byggs så att de passar in så bra 
som möjligt i landskapet.” 
 
Esa Örmä lät anteckna följande till protokollet för Sverigedemokraterna. 
”Sverigedemokraterna vill komplettera sitt yrkande på återremiss med en ytterligare 
motivering och en utförligare redogörelse: projektet med fastigheterna Sicklaön 40:18 och 
Sicklaön 40:19 är en rik möjlighet för Nacka kommun att byta spår och länka över till en 
klokare och mer skonsam exploateringspolitik. 
Nacka kommun växer, om den saken råder inga delade meningar. Däremot behöver inte 
kommunen gå med på alla exploateringsprojekt. Inom exploateringsprojektet i fråga kan 
Nacka kommun väga av alla inblandade intressen klokt – till exempel intresset av att bevara 
Nacka grönt och om möjligt inte bygga annat än på redan hårdgjorda ytor, till exempel den 
stora ytan söder om Skurusundsvägen som på Lantmäteriverkets kartor kallas område 1 
(40:18). Med denna yta skonsamt exploaterad drabbas inte heller kommunens 
resultaträkning efter markförsäljning lika hårt. Detta tjänar generellt allmänintresset av att 
bevara både Nackas arkitektoniska karaktär och den arkitektoniska karaktären hos framför 
allt äldre kommundelar.  
En majoritet av politiska intressenter borde kunna mötas i frågan på ett sätt som såväl ger 
utrymme för fastighetsutveckling och nybyggande och som ger kommunen välbehövliga 
markförsäljningsintäkter, samtidigt som skyddsvärda och bevarandevärda miljö- och 
boendeintressen får sin välförtjänta hänsyn.” 
 
Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet. 
”Vänsterpartiet motsätter sig försäljningen av fastigheterna och anser det är lämpligare att 
de upplåts med tomträtt istället och i den kulturhistoriskt värdefulla miljön bebyggs med 
klimatneutrala trähus och att användningen av betong begränsas, natursten är ett vacker 
och kulturhistoriskt adekvat material med betydligt mindre koldioxid avtryck. Om dessa 
självklara positiva idéer inte är möjliga enligt PBL bör kommunen bygga själv för att 
begränsa koldioxidutsläpp. Vänsterpartiet tar det akuta klimat hotet på stort allvar och 
anser att kommunen ska bidra på alla sätt, för att minska utsläppen av koldioxid.” 
 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
”Politiken ska vara konsekvent och trovärdig, rent av förutsägbar för att man som politiker 
ska förstå vad det är för beslut man tar. Att ta så kraftigt ändrade innehåll som i besluten 
som dessa i norra Skuru gör att man blir tvungen att ändra sig. Det är viktigt att ge sig ut i 
verkligheten och se vilka konsekvenser ett beslut kommer att få. Hur kommer dessa beslut 
att påverka att påverka växt- och djurlivet i en tid i Nacka då vi ska värna det? Kommer 
rådjursmamman att fortsätta att föda sitt kid utanför någons köksfönster i den mycket 
oförstörda skogen? Kommer älgar att simma över till Boo-kusten och ta sig in i skogen 
där? Detta är ett grönt förbindelsestråk i väst-östlig riktning som behöver få finnas. Den 
ekonomiska förlusten hade inte uppstått om man inte hade beslutat sig för att bebygga en 
för stor del av marken som skär av korridorer för djur och natur. Vi beklagar vårt tidigare 
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beslut men trodde att det skulle åtminstone bli på ett mycket mer välanpassat sätt än vad 
det nuvarande är som närmast kan liknas vid ”falsk marknadsförning”.” 
 
Sidney Holm lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 
”När detaljplanen där denna fastighet ingår antogs av Kommunfullmäktige år 2011 
reserverade vi i Miljöpartiet oss mot beslutet. Vi hade ett eget förslag om att helt lyfta bort 
exploateringen av områdena A (40:18) och B (40:19). Vi ansåg inte att den orörda 
värdefulla naturmarken borde exploateras över huvud taget. Tyvärr blev vi överkörda av 
den styrande majoriteten som klubbade igenom hela detaljplanen som dessvärre vann laga 
kraft år 2014. Kommunfullmäktige beslutade dock att den nya bebyggelsen skulle placeras 
med hänsyn till landskapsbilden, och så långt som möjligt anpassas efter områdets karaktär 
och befintlig bebyggelses skala. 
 
Flera boende i området har hört av sig till oss politiker och uttryckt en stark oro för vad 
som ska byggas på fastigheterna 40:18 och 40:19. Vi i Miljöpartiet delar deras oro med 
tanke på vad som håller på att byggas på grannfastigheten i område C (12:133). Där 
uppförs just nu en gigantisk trevåningsbyggnad plus en indragen fjärde våning med 
takterrass. Detta har tillåtits av kommunen trots att planbestämmelserna bara tillåter max 
två våningsplan. Att påstå att denna byggnad så långt som möjligt anpassats efter områdets 
karaktär och befintlig bebyggelses skala är att fara med osanning. Om det är så att denna 
exploatering är möjlig även på de fastigheter som nu ska försäljas har kommunen vilselett 
medborgarna när planförslaget baxades igenom. 
 
Miljöpartiet vill att det i samband med försäljningen av de nu aktuella fastigheterna ges 
någon form av garanti till de närboende, att den nya bebyggelsen kommer att anpassas till 
områdets karaktär och den befintliga bebyggelsens skala i enlighet med planbeskrivningens 
intentioner.” 
 
Khashayar Farmanbar lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna. 
”Vi har varit mot denna exploatering sedan 2011 då vi reserverade oss mot antagandet av 
detaljplanen. Det viktigaste i detta läge är att så långt det är möjligt säkerställa att 
exploateringen och utbyggnaden sker varsamt och att den inte innebär det massiva 
intrånget som närliggande projekt har inneburit.” 
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§ 152 KFKS 2019/625 

Försäljning av fastighet för bostadsändamål inom 
stadsbyggnadsprojekt Norra Skuru, Sicklaön 
Fastighet Sicklaön 40:19 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar att ingå föreslaget köpekontrakt 
med SDUAB Svensk Detaljplaneutveckling AB genom deras nybildade dotterbolag 
Aktiebolaget Grundstenen 166286, org.nr. 559249-3083, gällande försäljning av fastigheten 
Sicklaön 40:19. 

Ärende 
I stadsbyggnadsprojekt Norra Skuru (9104) ingår den kommunägda fastigheten Sicklaön 
40: 19 som är planlagd för bostäder. Kommunstyrelsen beslutade i januari 2020 att påbörja 
försäljningen av denna fastighet. Anbudstävlingen har nu avslutats och vinnare blev 
SDUAB Svensk Detaljplaneutveckling AB med en erbjuden köpeskilling om 30,01 miljoner 
kronor, vilket är 7,5 miljoner kronor mer än förväntat. SDUAB Svensk 
Detaljplaneutveckling AB förvärvar fastigheten i ett nybildat dotterbolag Aktiebolaget 
Grundstenen 166286 org.nr 559249-3083 vilket är under namnändring till 
Fastighetsbolaget Sicklaön 40:19. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 12 maj 2020, §97 
Tjänsteskrivelse från exploateringsenheten Nacka daterad den 23 april 2020 
Bilaga 1 - Köpekontrakt Sicklaön 40: 19 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade bifall till stadsutvecklingsutskottets förslag med följande ändring: 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar att ingå föreslaget köpekontrakt 
med SDUAB Svensk Detaljplaneutveckling AB genom deras nybildade dotterbolag 
Aktiebolaget Grundstenen 166286, org.nr. 559249-3083, gällande försäljning av fastigheten 
Sicklaön 40:19. I yrkandet instämde Gunilla Grudevall Steen och Karin Teljstedt (KD). 
 
Esa Örmä (SD) yrkade på återremittering av ärendet med följande motivering: 
Återremiss behövs för  
• Att utreda riskerna med den föreslagna exploateringen av fastigheterna 40:18 samt 40:19.  
• Att tydliggöra hur kommunen har beaktat Länsstyrelsens kommentarer i sitt 
samrådsyttrande till planförslaget.  
• Att värdera alternativa ekonomiska synsätt på projektet, bland annat genom att värdera 
värdet av fastigheten som nu inrymmer Utskogens förskola.  
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• Att därefter fatta ett nytt beslut som balanserar riskerna för det gröna sambandet med de 
ekonomiska hänsyn som måste tas. 
 
Mikael Carlsson (NL) instämde i Esa Örmäs (SD) återremissyrkande i första hand och i 
andra hand avslag på stadsutvecklingsutskottets förslag.  
 
Tomas Ottosson (V) yrkade avslag på stadsutvecklingsutskottets förslag.  

Beslutsgång 
Ordföranden ställde återremissyrkandet mot avslag och fann att kommunstyrelsen avslagit 
återremissyrkandet. 
 
Därefter ställde ordförande bifall till Mats Gerdaus yrkande mot avslag och fann att 
kommunstyrelsen har bifallit Mats Gerdaus yrkande. 
 
Helena Westerling (S) och Sidney Holm (MP) meddelade att de inte deltar i beslutet och 
avvaktar med sitt ställningstagande till kommunfullmäktige. 

Reservationer 
Esa Örmä reserverade sig mot beslutet för Sverigedemokraterna. 

Protokollsanteckningar 
Mats Gerdau lät anteckna följande till protokollet för Moderaterna. 
”Det är förståeligt att närboende inte vill ha ny bebyggelse inpå knuten. Det har dock varit 
en förutsättning för att överhuvudtaget kunna medge ökade byggrätter och bygga ut vatten 
och avlopp, vägar och andra allmänna anläggningar med rimlig ekonomi för både 
skattebetalare och fastighetsägarna i området. Projektet har hela tiden byggt på att 
kommunen ska sälja de två markområdena för att kunna finansiera utbyggnaden. Att först 
göra av med pengarna men nu i slutändan säga nej till intäkterna vore ytterst oansvarigt.  
 
Argumentet om att en byggnation på dessa två områden skulle försvaga gröna samband i 
Nacka-Värmdökilen har förts fram och prövats tidigare, både under detaljplanearbetet och 
i överklagandet av detaljplanen, men inte befunnits tillräckligt tunga. Därför har de avslagits 
av överprövande instanser. Vi vill också påminna om att omkringliggande skog beträffande 
Sicklaön 40:19 omfattas av skyddsbestämmelser. Vi har tidigare erfarenheter av att skog 
avverkas för att rent praktiskt underlätta byggprocessen och att avverkningar också ägt 
rum, som hade krävt tillstånd och därför aldrig borde ha skett. För skogen gäller 
strandskydd och området ingår i kommunens kulturmiljöprogram. Det finns två skyddade 
ekar, flera senvuxna tallar och i en del av skogen krävs marklov för trädfällning. 
Byggprocessen får inte medföra onödiga ingrepp i denna naturmark. 
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Säljs inte fastigheterna går kommunen miste om 106 Mkr i intäkter. Även om partierna 
hade olika uppfattning när detaljplanen antogs 2011, så har såväl beslut om utbyggnads-PM 
från 2015 som fem olika KF-beslut om projektbudget varit eniga och baserats på att dessa 
markförsäljningar. Intäkterna finns med i budget för 2020, inget parti har minskat 
intäkterna från markförsäljningar i sina budgetalternativ.  
 
Säger man nej nu så blir effekten att andra angelägna investeringar måste skjutas på 
framtiden. Att inte sälja fastigheterna skulle även innebära en väldig orättvisa i förhållande 
till andra förnyelseområden där vi kräver att kommunen endast ska stå för vissa 
merkostnader för bussgator, allmänna bad och lekplatser etc men inte för de kostnader 
som den ”vanliga” utbyggnaden medför. Utan försäljningsintäkterna skulle 
kommunen/skattebetalarna subventionera varje fastighet i detta område med över 1 miljon 
kronor vilket inte är försvarbart.” I protokollsanteckningen instämde Karin Teljstedt 
för Kristdemokraterna och Gunilla Grudevall Steen för Liberalerna. 
 
Hans Peters lät anteckna följande till protokollet för Centerpartiet. 
”Ibland hamnar man i politiska dilemman. Det man skulle vilja göra är inte möjligt. När det 
gäller försäljningen av de två tomterna i Norra Skuru och kommande bostadsbebyggelse är 
det konsekvenserna av tidigare fattat beslut i kommunfullmäktige. Ett beslut som 
Centerpartiet anser inte blev det bästa. 
  
När detaljplanen för Norra Skuru antogs 2011 reserverade sig Centerpartiet mot beslutet. 
Vi ville se en lägre exploateringsgrad då vi tror att det hade passat bättre i den befintliga 
miljön samt minskat skadan på den gröna kilen. Emellertid drevs detaljplanen igenom av 
andra partier. Detta kan vi i dagsläget inte göra något åt. Detaljplanen medger en 
bebyggelseomfattning som vi i grunden tycker är för stor. Men den utökade byggrätten 
som tillfördes i planarbetet 2005, innebar att de boende i området inte behövde betala lika 
mycket i gatukostnadsersättning än vad som annars hade blivit fallet. Hela den ekonomiska 
kalkylen för projektet har utgått från att den här markförsäljningen genomförs. 
  
Det är inte rimligt att avstå från en försäljning i dagsläget. Tomterna ger en inkomst till 
kommunen på 106 mkr vilket i dessa tider, med en djup lågkonjunktur på grund av 
Corona-viruset, är mycket betydelsefullt, inte minst för att hålla nere kommunens 
låneskuld. Kommunen har dessutom stora åtaganden när det gäller framtida investeringar 
inte minst i skolor, förskolor, gator och vägar mm. Ekonomiskt ansvarstagande är a och o i 
tider som dessa. En stabil ekonomi är en förutsättning för att kunna genomföra grön 
Centerpolitik längre fram. 
  
Mot denna bakgrund ser vi ingen annan möjlighet än att sälja de bägge tomterna enligt 
förslaget.  Det är dock mycket viktigt att kommunen i samband med bygglovsprocessen 
verkar för så liten påverkan som möjligt på de biologiska spridningsvägarna genom 
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bevarande av träd och annan vegetation samtidigt som hus byggs så att de passar in så bra 
som möjligt i landskapet.” 
 
Esa Örmä lät anteckna följande till protokollet för Sverigedemokraterna. 
”Sverigedemokraterna vill komplettera sitt yrkande på återremiss med en ytterligare 
motivering och en utförligare redogörelse: projektet med fastigheterna Sicklaön 40:18 och 
Sicklaön 40:19 är en rik möjlighet för Nacka kommun att byta spår och länka över till en 
klokare och mer skonsam exploateringspolitik. 
Nacka kommun växer, om den saken råder inga delade meningar. Däremot behöver inte 
kommunen gå med på alla exploateringsprojekt. Inom exploateringsprojektet i fråga kan 
Nacka kommun väga av alla inblandade intressen klokt – till exempel intresset av att bevara 
Nacka grönt och om möjligt inte bygga annat än på redan hårdgjorda ytor, till exempel den 
stora ytan söder om Skurusundsvägen som på Lantmäteriverkets kartor kallas område 1 
(40:18). Med denna yta skonsamt exploaterad drabbas inte heller kommunens 
resultaträkning efter markförsäljning lika hårt. Detta tjänar generellt allmänintresset av att 
bevara både Nackas arkitektoniska karaktär och den arkitektoniska karaktären hos framför 
allt äldre kommundelar.  
En majoritet av politiska intressenter borde kunna mötas i frågan på ett sätt som såväl ger 
utrymme för fastighetsutveckling och nybyggande och som ger kommunen välbehövliga 
markförsäljningsintäkter, samtidigt som skyddsvärda och bevarandevärda miljö- och 
boendeintressen får sin välförtjänta hänsyn.” 
 
Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet. 
”Vänsterpartiet motsätter sig försäljningen av fastigheterna och anser det är lämpligare att 
de upplåts med tomträtt istället och i den kulturhistoriskt värdefulla miljön bebyggs med 
klimatneutrala trähus och att användningen av betong begränsas, natursten är ett vacker 
och kulturhistoriskt adekvat material med betydligt mindre koldioxid avtryck. Om dessa 
självklara positiva idéer inte är möjliga enligt PBL bör kommunen bygga själv för att 
begränsa koldioxidutsläpp. Vänsterpartiet tar det akuta klimat hotet på stort allvar och 
anser att kommunen ska bidra på alla sätt, för att minska utsläppen av koldioxid.” 
 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
”Politiken ska vara konsekvent och trovärdig, rent av förutsägbar för att man som politiker 
ska förstå vad det är för beslut man tar. Att ta så kraftigt ändrade innehåll som i besluten 
som dessa i norra Skuru gör att man blir tvungen att ändra sig. Det är viktigt att ge sig ut i 
verkligheten och se vilka konsekvenser ett beslut kommer att få. Hur kommer dessa beslut 
att påverka att påverka växt- och djurlivet i en tid i Nacka då vi ska värna det? Kommer 
rådjursmamman att fortsätta att föda sitt kid utanför någons köksfönster i den mycket 
oförstörda skogen? Kommer älgar att simma över till Boo-kusten och ta sig in i skogen 
där? Detta är ett grönt förbindelsestråk i väst-östlig riktning som behöver få finnas. Den 
ekonomiska förlusten hade inte uppstått om man inte hade beslutat sig för att bebygga en 
för stor sdel av marken som skär av korridorer för djur och natur. Vi beklagar vårt tidigare 
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beslut men trodde att det skulle åtminstone bli på ett mycket mer välanpassat sätt än vad 
det nuvarande är som närmast kan liknas vid ”falsk marknadsförning”.” 
 
Sidney Holm lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 
”När detaljplanen där denna fastighet ingår antogs av Kommunfullmäktige år 2011 
reserverade vi i Miljöpartiet oss mot beslutet. Vi hade ett eget förslag om att helt lyfta bort 
exploateringen av områdena A (40:18) och B (40:19). Vi ansåg inte att den orörda 
värdefulla naturmarken borde exploateras över huvud taget. Tyvärr blev vi överkörda av 
den styrande majoriteten som klubbade igenom hela detaljplanen som dessvärre vann laga 
kraft år 2014. Kommunfullmäktige beslutade dock att den nya bebyggelsen skulle placeras 
med hänsyn till landskapsbilden, och så långt som möjligt anpassas efter områdets karaktär 
och befintlig bebyggelses skala. 
 
Flera boende i området har hört av sig till oss politiker och uttryckt en stark oro för vad 
som ska byggas på fastigheterna 40:18 och 40:19. Vi i Miljöpartiet delar deras oro med 
tanke på vad som håller på att byggas på grannfastigheten i område C (12:133). Där 
uppförs just nu en gigantisk trevåningsbyggnad plus en indragen fjärde våning med 
takterrass. Detta har tillåtits av kommunen trots att planbestämmelserna bara tillåter max 
två våningsplan. Att påstå att denna byggnad så långt som möjligt anpassats efter områdets 
karaktär och befintlig bebyggelses skala är att fara med osanning. Om det är så att denna 
exploatering är möjlig även på de fastigheter som nu ska försäljas har kommunen vilselett 
medborgarna när planförslaget baxades igenom. 
 
Miljöpartiet vill att det i samband med försäljningen av de nu aktuella fastigheterna ges 
någon form av garanti till de närboende, att den nya bebyggelsen kommer att anpassas till 
områdets karaktär och den befintliga bebyggelsens skala i enlighet med planbeskrivningens 
intentioner.” 
 
Khashayar Farmanbar lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna. 
”Vi har varit mot denna exploatering sedan 2011 då vi reserverade oss mot antagandet av 
detaljplanen. Det viktigaste i detta läge är att så långt det är möjligt säkerställa att 
exploateringen och utbyggnaden sker varsamt och att den inte innebär det massiva 
intrånget som närliggande projekt har inneburit.” 
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§ 153 KFKS 2020/396 

Kommunikationsstrategi 

Beslut 
1. Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige antar förslagen 
kommunikationsstrategi enligt bilaga 1 till tjänsteskrivelsen daterad den 5 maj 2020. 
 
2. Kommunstyrelsen beslutar för egen del att upphäva nuvarande kommunikationspolicy, 
enligt bilaga 2 till tjänsteskrivelsen daterad den 5 maj 2020, under förutsättning att 
kommunfullmäktige antar nu föreslagen kommunikationsstrategi. 

Ärende 
Utifrån dagens medielandskap kan det konstateras att det krävs en alltmer genomtänkt, 
flexibel och ständigt närvarande kommunikation. Kommunen har inom flera områden 
utvecklat kommunikationsarbetet över tid. Som en del i detta utvecklingsarbete har 
nuvarande kommunikationspolicy genomgått en översyn. 
För att möjliggöra en mer sammanhållen, effektiv och strategiskt inriktad kommunikation 
förslås att en kommunikationsstrategi antas och ersätter nuvarande kommunikationspolicy. 
Genom en kommunikationsstrategi kan strategiska inriktningar och vägval tydliggöras. Av 
den föreslagna strategin anges även målsättningen med kommunens kommunikation samt 
vikten av att utvärdera och följa upp kommunikationsarbetet. Strategin ger även en 
tydlighet avseende innehåll och val av kommunikationskanaler och ger därmed goda 
förutsättningar för en mer tydligare och enhetligare kommunikation till de kommunen är 
till för. Strategin ska skapa förutsättningar för inflytande och dialog och är utgångspunkt 
för kommunens kommunikation om Nacka som kommun och om Nacka som plats. 
Strategin ska även öka förståelsen för skeenden och förändringar i samhället och 
omgivningen som sker samt hjälpa våra Nackabor att se komplexa samband och 
sammanhang. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 19 maj 2020, §69 
Kommunikationsenhetens tjänsteskrivelse den 5 maj 2020 
Bilaga 1. Förslag på kommunikationsstrategi, reviderad den 20 maj 2020 
Bilaga 2. Kommunikationspolicy (antagen 2012-01-07) 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att det endast finns ett förslag till beslut – arbetsutskottets 
förslag- och finner att kommunstyrelsen har beslutat i enlighet med detta förslag.  
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Protokollsanteckningar 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
”Nackalistan godtar kommunikationsstrategin men skulle önska att det också fanns ett 
tydligare medskick vad gäller nödvändigheten om att varje medarbetare upprätthåller och 
tillämpar offentlighetsstrategin. Nackas enkäter visar att det fortfarande finns brister vad 
gäller tillgänglighet och bemötande som är stora och aktivt behöver arbetas med.” 
 
Khashayar Farmanbar lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna. 
”Bra kommunikationsstrategi från kommunen och vi ser fram emot implementeringen. Vi 
vill lyfta att transparens och tillgänglighet i kommunikationen är mycket viktig för våra 
medborgare.” 
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§ 154 KFKS 2020/53 

Implementering av Agenda 2030 i Nacka 
Redovisning av kommunstyrelsens särskilda uppdrag om hur Agenda 2030 kan implementeras i Nacka, 
Mål och budget 2019–2021 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige noterar följande. 
 
1. Den integrerade synen på hållbar utveckling i Agenda 2030 innebär att det är viktigt att 
se hållbarhetsarbetet som en helhet. En implementering av Agenda 2030 i Nacka 
kommun ska därför inte utgöra något nytt utan utgå från kommunens befintliga 
styrmodell. 
2. Varje nämnd och verksamhet i kommunen identifierar själva vilka prioriterade mål och 
områden som just de kan bidra till och påverka mest. Agenda 2030 ger dessutom ett 
verktyg att mäta kommunens gemensamma ansträngningar och förflyttningar. 
3. Kommunfullmäktiges särskilda uppdrag till kommunstyrelsen om att se över hur FN:s 
Agenda 2030-mål om långsiktig hållbarhet kan implementeras i Nacka förklaras därmed 
för fullgjort. 

Ärende 
I mål och budget 2019-2021 fick kommunstyrelsen ett särskilt uppdrag att se över hur 
FN:s Agenda 2030-mål om långsiktig hållbarhet kan implementeras i Nacka. 
Den 25 september 2015 antog FN:s medlemsländer Agenda 2030, en global 
överenskommelse som inrymmer 17 mål för hållbar utveckling. Den svenska regeringen 
deklarerade tidigt att Sverige ska vara ledande i genomförandet av Agenda 2030 och att 
kommunerna har en nyckelroll i och med att de står närmast invånarna, de lokala företagen 
och civilsamhällets aktörer. 
Stadsledningskontorets stab och miljöenheten har genomfört en omvärldsanalys och en 
kartläggning över hur de globala målen relaterar till kommunens ordinarie verksamhet och 
styrning. Huvudsyftet har varit att få en god översikt och förståelse för kommunens 
rådighet till vart och ett av de 17 målen i Agenda 2030, men också hur väl Nacka står sig i 
en jämförelse med andra kommuner utifrån de 50 nyckeltal för Agenda 2030 som finns 
publicerade i kommundatabasen Kolada. Kartläggningen visar att Nacka redan idag gör 
mycket som bidrar till hållbarhet och som stödjer genomförandet av Agenda 2030, såväl i 
det dagliga arbetet som i den långsiktiga planeringen och utvecklingen. 
Förslag till implementering av Agenda 2030 utgår från att Nacka med stöd i Agenda 2030 
kan förtydliga och rama in det befintliga hållbarhetsarbetet inom det kommunala 
uppdraget. 
Inledningsvis kan Nacka kommun bidra till Agenda 2030 genom: 
• Uppföljning av hållbarhetsarbetet i årsredovisningen utifrån nyckeltal/indikatorer i 
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Kolada med koppling till Agenda 2030 
• Att respektive nämnd aktivt väljer ut och förhåller sig till de globala målen och 
nyckeltal i Kolada som bedöms som relevanta för nämndens uppdrag 
• Att Nackas hållbarhetsarbete synliggörs på ett sammanhållet och konsekvent sätt 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 19 maj 2020, §71 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 5 maj 2020 
Bilaga 1. Agenda 2030 - Redovisning av kommunstyrelsens särskilda uppdrag om hur de 
globala målen i Agenda 2030 kan implementeras i Nacka kommun 
Bilaga 2. Kartläggning av Nackas relation till respektive mål i Agenda 2030 
Bilaga 3. Agenda 2030 i andra kommuner 
Bilaga 4. Nackas hållbarhetsarbete - goda exempel 
Bilaga 5. Nackas nyckeltal för Agenda 2030 i Kolada 
Bilaga 6. Jämförelse av Nackas nyckeltal i Agenda 2030 
Bilaga 7. Behandlade styrdokument med koppling till Agenda 2030 

Yrkanden 
Hans Peters (C) yrkade, med instämmande av Mats Gerdau (M), bifall till arbetsutskottets 
förslag.  

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att det endast finns ett förslag till beslut – arbetsutskottets förslag 
– och finner att kommunstyrelsen har beslutat i enlighet med detta förslag.  

Protokollsanteckningar 
Viktor Ellström lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna. 
”Det är fortsatt oklart vad majoriteten har för miljöpolitiska aspirationer. I 
Kommunstyrelsens miljöutskott har oppositionen och majoriteten tillsammans genomfört 
en seminarieövning med post-it lappar. Men resultatet av den övningen är för oss okänd 
och det är utsträckningen som oppositionen har involverats i arbetet.  
 
Vad som är tydligt är att kommunledningen inte har gjort några framsteg med agenda 2030. 
Samt att hur tillförlitlig och användbar denna rapport egentligen är, är diskutabelt, något 
denna skrivning illustrerar: 
 
“Kartläggningen visar att kommunen redan idag gör mycket som bidrar till hållbarhet och 
som stödjer genomförandet av Agenda 2030, såväl i det dagliga arbetet som i den 
långsiktiga planeringen och utvecklingen. Även om Nacka redan idag gör mycket som 
bidrar till hållbarhet saknas en övergripande riktning och samsyn kring vad hållbar 
utveckling innefattar och betyder för Nacka som organisation.” 
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Kommunen lyckas på något sätt dra slutsatsen att Nacka redan gör mycket som bidrar till 
hållbarhet... Utan att ha fastställt vad hållbarhet är för något, det är häpnadsväckande. Ty 
hållbarhet och hållbar utveckling är samma sak.  
 
Vi Socialdemokrater är för en kunskapsbaserad politisk process och handlingskraftig 
miljöpolitik. Därför verkar vi för att kommunen ska påbörja mätningen av dess egna 
utsläpp och införa en koldioxidbudget för den kommunala verksamheten.” 
 
Karin Teljstedt lät anteckna följande till protokollet för Kristdemokraterna. 
”Agenda 2030 är en överenskommelse mellan 193 länder i FN:s regi. Redan det är unikt. 
Att så många länder har kommit överens om hur man ska arbeta för att världen ska 
utvecklas på ett rättvist sätt, förtjänar stor respekt. Att FN, som får utstå så mycket kritik 
för tandlöshet, lyckats orkestrera denna överenskommelse rättfärdigar redan det 
organisationens existens. 
Agenda 2030 handlar om praktiskt taget alla livets områden. Och den gäller alla samhällets 
nivåer och sektorer. Det är naturligt eftersom livets alla delar hänger samman. 
Att Nackas tjänstepersoner i respekt för denna helhetssyn, så noga har arbetat igenom hur 
Nacka ska förhålla sig till alla 17 mål och alla 169 delmål i Agenda 2030 är både 
imponerande och inspirerande. Därigenom visar vi att Nacka kommun tar denna 
omfattande och komplicerade överenskommelse, och därmed vår del av en rättvis 
utveckling i världen, på allvar. 
Agenda 2030 utsätts ofta för förlöjligande påhopp genom sin omfattning och 
detaljrikedom. Dess kritiker lyfter gärna upp ett perifert delmål och pekar på hur udda det 
är, hur lite relevans det har för vår kommun och hur fånigt det är att vi ska ägna oss åt att 
uppfylla det målet. Sådana förlöjliganden måste bemötas med ödmjukhet och saklighet. Det 
är inte rimligt att en överenskommelse som berör 193 länder, och där alla ska vara överens 
om varje punkt, inte kommer att innehålla någon löjeväckande detalj. 
När sådan kritik kommer måste man påminna sig om det stora med att överenskommelsen 
över huvud taget har kommit till stånd, att Nacka står med i ett omfattande globalt arbete 
för att göra vår värld bättre. I en globaliserad värld kan ingen isolera sig och säga att man är 
sig själv nog. Vi hör alla ihop. Vi kommer även i Nacka drabbas om det går illa för en 
annan del av världen. Vi måste därför visa respekt för arbetet med hela Agenda 2030, och 
bidra med vår del, den del av överenskommelsen som är relevant för Nacka. 
Det gäller nu att detta ärende lotsas igenom alla beslutssteg och dessutom inte blir en 
pappersprodukt i en pärm, utan ett levande dokument inom alla sektorer i Nacka 
kommun.” 
 
Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet. 
”Det är mycket glädjande att Nacka kommun börjar implementeringen av målen i Agenda 
2030. Det hade kunnat ske tidigare bla genom vår motion om socialt bokslut som avslogs 
av Kommunfullmäktige nyligen. 
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Agenda 2030 ska implementeras i den befintliga organisationen med Nackas befintliga 
styrmodell och det ställer vi i Vänsterpartiet frågande inför. Det är inga nya mål eller 
problem som Agenda 2030 pekar på och som Sverige och Nacka ska nå. Målen har funnits 
hela tiden och Nackas styrmodell har haft gott om tid att nå målen innan implementeringen 
startade. Vänsterpartiet anser att målen i Agenda 2030 och Nackas styrmodell, står i 
konflikt med varandra, låg kommunalskatt mot ökad social hållbarhet.  
Eftersom det är ett nytt sätt att se och prioritera som behöver utvecklas för att Nacka 
kommuns Agenda 2030 arbete ska ge utdelning anser Vänsterpartiet att det behövs en 
kompletterande styrning för Agenda 2030, att någon utanför den ordinarie organisationen 
har ett samlat ansvar för att följa upp och implementera nödvändiga förändringar i 
organisationen.” 
 
Esa Örmä lät anteckna följande till protokollet för Sverigedemokraterna. 
”Sverigedemokraterna konstaterar att Agenda 2030 är ett dokument som i huvudsak tar 
sikte på situationen i utvecklingsländer, och att Agenda 2030:s mål mycket ofta redan ingår 
i svensk offentlig sektors uppsatta mål, alternativt inte ligger inom den kommunala 
kompetensen. 
Det finns dock trots det mål i Agenda 2030 som är värda att lyfta fram, inte minst punkt 
16:s skrivningar om ”…fredliga och inkluderande samhällen…” med tanke på det numera 
mycket våldsamma Sverige, med automatvapenskjutningar bland annat i Nacka och en 
internationellt sett helt unik frekvens av grova bombdåd för ett land i fredstid. Också punkt 
5:s skrivning om ”… jämställdhet och alla kvinnors och flickors egenmakt…” är relevant 
efter den massinvandring till Sverige som gett upphov till mycket starkt kvinnoförtryckande 
subkulturer inom Sveriges gränser – en fråga som klart faller inom den kommunala 
kompetensen.” 
 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
”Nackalistan är positiv till att arbetet kring agenda 2030 börjar komma igång i kommunen. 
Vi tycker att detta är ett bra dokument som presenteras men är lite oroliga för arbetet när 
det helt delas upp på nämnderna och ingen håller i helheten. Vi kommer följa arbetet med 
agenda 2030 och är inte främmande för att det kan behöva göras ändringar längre fram.” 
 
Sidney Holm lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 
”På pappret ser allt bra ut och det finns också goda förutsättningar att implementeringen av 
Agenda 2030 i Nacka blir framgångsrik. Det är dock viktigt att implementeringen följs upp 
och utvärderas på ett korrekt sätt och att det inte bara hänvisas till vad som står skrivet i 
olika antagna styrdokument.  
En del framåtsyftande kommuner har anpassat hela sina organisationer utifrån agendans 
hållbarhetsdimensioner för att kunna hantera det tvärsektoriella perspektivet i 
hållbarhetsarbetet. Begreppet hållbarhet finns inte explicit med i Nackas styrmodell utan 
tolkas och hanteras olika, alltid delegerat till lägsta effektiva beslutsnivå ute i kommunens 
olika verksamheter. Kommunstyrelsen förtydligar och konkretiserar därmed inte de 
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politiska ambitionerna och förhållningssättet utifrån hållbar utveckling utan förlitar sig helt 
på att medarbetarna själva ska fatta de bästa besluten. 
Miljöpartiet anser att det krävs mer resurser med omfattande stöd- och utbildningsinsatser 
för att få medarbetarna i alla olika ”stuprör” att samarbeta mot målen i kommunens 
hållbarhetsarbete. Vi vill därför se en hållbarhetsdirektör med uppdrag att samordna detta 
viktiga arbete. Vi anser också att vi kommunen behöver införa klimatneutralitet som ett 
nytt övergripande mål för att ge extra tyngd åt den ekologiska dimensionen av de globala 
målen i Agenda 2030.” 
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§ 155 KFKS 2019/827 

Motion – Agenda 2030 i Nacka kommuns styrmodell 
Motion den 16 september 2019 från Khashayar Farmanbar m.fl. (S) 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige noterar att det har genomförts ett arbete kring att se hur de globala 
målen i Agenda 2030 kan implementeras i Nacka, där det motionärerna efterfrågar har 
ingått som en naturlig del att undersöka. Motionen är därmed färdigbehandlad. 

Ärende 
Motionärerna yrkar på att kommunfullmäktige beslutar att Nacka kommun implementerar 
Agenda 2030:s hållbarhetsarbete i kommunens styrmodell. 
I Mål och budget för 2019-2021 fick kommunstyrelsen i särskilt uppdrag av 
kommunfullmäktige att: se över hur FN:s Agenda 2030-mål om långsiktighållbarhet kan 
implementeras i Nacka. Inom ramen för arbetet med att se över hur Agenda 2030 kan 
implementeras i Nacka har det som motionärerna efterfrågar varit en viktig komponent att 
belysa. Av redovisningen om det särskilda uppdraget framgår i huvudsak att 
implementeringen av Agenda 2030 behöver vara en del av den löpande ordinarie 
verksamheten som tar avstamp i kommunens nuvarande styrmodell. 
Det är viktigt att se hållbarhetsarbetet som en helhet. En implementering av Agenda 2030 i 
Nacka kommun ska därför inte utgöra något nytt utan utgå från kommunens befintliga 
styrning och mål. Varje nämnd och verksamhet i kommunen bör sedan själva identifiera 
vilka prioriterade mål och områden som just de kan påverka mest och även följa upp. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 19 maj 2020, §73 
Stadsledningskontorets stabs tjänsteskrivelse den 5 maj 2020 
Bilaga 1 - Motion Agenda 2030 i Nacka kommuns styrmodell (S) 

Yrkanden 
Hans Peters (C) yrkade, med instämmande av Mats Gerdau (M), bifall till arbetsutskottets 
förslag. 
 
Mikael Carlsson (NL) yrkade bifall till motionen. I yrkandet instämde Khashayar 
Farmanbar (S), Sidney Holm (MP) och Tomas Ottosson (V).  

Beslutsgång 
Ordföranden ställde förslagen mot varandra och fann att kommunstyrelsen beslutat i 
enlighet med arbetsutskottets förslag.  
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Protokollsanteckningar 
Karin Teljstedt och Anders Tiger lät anteckna följande till protokollet för 
Kristdemokraterna. 
”Agenda 2030 är en överenskommelse mellan 193 länder i FN:s regi. Redan det är unikt. 
Att så många länder har kommit överens om hur man ska arbeta för att världen ska 
utvecklas på ett rättvist sätt, förtjänar stor respekt. Att FN, som får utstå så mycket kritik 
för tandlöshet, lyckats orkestrera denna överenskommelse rättfärdigar redan det 
organisationens existens. 
Agenda 2030 handlar om praktiskt taget alla livets områden. Och den gäller alla samhällets 
nivåer och sektorer. Det är naturligt eftersom livets alla delar hänger samman. 
Att Nackas tjänstepersoner i respekt för denna helhetssyn, så noga har arbetat igenom hur 
Nacka ska förhålla sig till alla 17 mål och alla 169 delmål i Agenda 2030 är både 
imponerande och inspirerande. Därigenom visar vi att Nacka kommun tar denna 
omfattande och komplicerade överenskommelse, och därmed vår del av en rättvis 
utveckling i världen, på allvar. 
Agenda 2030 utsätts ofta för förlöjligande påhopp genom sin omfattning och 
detaljrikedom. Dess kritiker lyfter gärna upp ett perifert delmål och pekar på hur udda det 
är, hur lite relevans det har för vår kommun och hur fånigt det är att vi ska ägna oss åt att 
uppfylla det målet. Sådana förlöjliganden måste bemötas med ödmjukhet och saklighet. Det 
är inte rimligt att en överenskommelse som berör 193 länder, och där alla ska vara överens 
om varje punkt, inte kommer att innehålla någon löjeväckande detalj. 
När sådan kritik kommer måste man påminna sig om det stora med att överenskommelsen 
över huvud taget har kommit till stånd, att Nacka står med i ett omfattande globalt arbete 
för att göra vår värld bättre. I en globaliserad värld kan ingen isolera sig och säga att man är 
sig själv nog. Vi hör alla ihop. Vi kommer även i Nacka drabbas om det går illa för en 
annan del av världen. Vi måste därför visa respekt för arbetet med hela Agenda 2030, och 
bidra med vår del, den del av överenskommelsen som är relevant för Nacka. 
Det gäller nu att detta ärende lotsas igenom alla beslutssteg och dessutom inte blir en 
pappersprodukt i en pärm, utan ett levande dokument inom alla sektorer i Nacka 
kommun.” 
 
Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet. 
”Det är mycket glädjande att Nacka kommun börjar implementeringen av målen i Agenda 
2030. Det hade kunnat ske tidigare bla genom vår motion om socialt bokslut som avslogs 
av Kommunfullmäktige nyligen. 
Agenda 2030 ska implementeras i den befintliga organisationen med Nackas befintliga 
styrmodell och det ställer vi i Vänsterpartiet frågande inför. Det är inga nya mål eller 
problem som Agenda 2030 pekar på och som Sverige och Nacka ska nå. Målen har funnits 
hela tiden och Nackas styrmodell har haft gott om tid att nå målen innan implementeringen 
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startade. Vänsterpartiet anser att målen i Agenda 2030 och Nackas styrmodell, står i 
konflikt med varandra, låg kommunalskatt mot ökad social hållbarhet.  
Eftersom det är ett nytt sätt att se och prioritera som behöver utvecklas för att Nacka 
kommuns Agenda 2030 arbete ska ge utdelning anser Vänsterpartiet att det behövs en 
kompletterande styrning för Agenda 2030, att någon utanför den ordinarie organisationen 
har ett samlat ansvar för att följa upp och implementera nödvändiga förändringar i 
organisationen.” 
 
Esa Örmä lät anteckna följande till protokollet för Sverigedemokraterna. 
”Sverigedemokraterna konstaterar att Agenda 2030 är ett dokument som i huvudsak tar 
sikte på situationen i utvecklingsländer, och att Agenda 2030:s mål mycket ofta redan ingår 
i svensk offentlig sektors uppsatta mål, alternativt inte ligger inom den kommunala 
kompetensen. 
Det finns dock trots det mål i Agenda 2030 som är värda att lyfta fram, inte minst punkt 
16:s skrivningar om ”…fredliga och inkluderande samhällen…” med tanke på det numera 
mycket våldsamma Sverige, med automatvapenskjutningar bland annat i Nacka och en 
internationellt sett helt unik frekvens av grova bombdåd för ett land i fredstid. Också punkt 
5:s skrivning om ”… jämställdhet och alla kvinnors och flickors egenmakt…” är relevant 
efter den massinvandring till Sverige som gett upphov till mycket starkt kvinnoförtryckande 
subkulturer inom Sveriges gränser – en fråga som klart faller inom den kommunala 
kompetensen.” 
 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
”Nackalistan anser att kommunen i högre utsträckning borde anpassa sin styrmodell för att 
bättre kunna arbeta med agenda 2030. Naturligtvis så skall agenda 203 genomsyra all 
verksamhet men vi hade gärna sett att någon fick det sammanhållande ansvaret för arbetet i 
kommunen.” 
 
Sidney Holm lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 
”På pappret ser allt bra ut och det finns också goda förutsättningar att implementeringen av 
Agenda 2030 i Nacka blir framgångsrik. Det är dock viktigt att implementeringen följs upp 
och utvärderas på ett korrekt sätt och att det inte bara hänvisas till vad som står skrivet i 
olika antagna styrdokument.  
En del framåtsyftande kommuner har anpassat hela sina organisationer utifrån agendans 
hållbarhetsdimensioner för att kunna hantera det tvärsektoriella perspektivet i 
hållbarhetsarbetet. Begreppet hållbarhet finns inte explicit med i Nackas styrmodell utan 
tolkas och hanteras olika, alltid delegerat till lägsta effektiva beslutsnivå ute i kommunens 
olika verksamheter. Kommunstyrelsen förtydligar och konkretiserar därmed inte de 
politiska ambitionerna och förhållningssättet utifrån hållbar utveckling utan förlitar sig helt 
på att medarbetarna själva ska fatta de bästa besluten. 
Miljöpartiet anser att det krävs mer resurser med omfattande stöd- och utbildningsinsatser 
för att få medarbetarna i alla olika ”stuprör” att samarbeta mot målen i kommunens 
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hållbarhetsarbete. Vi vill därför se en hållbarhetsdirektör med uppdrag att samordna detta 
viktiga arbete. Vi anser också att vi kommunen behöver införa klimatneutralitet som ett 
nytt övergripande mål för att ge extra tyngd åt den ekologiska dimensionen av de globala 
målen i Agenda 2030.” 
 
  



 
34 (79) 

 25 maj 2020 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 156 KFKS 2019/1067 

Motion – Åtgärder för att förbättra vattenkvalitet i 
Baggensfjärden 
Motion den 18 november 2019 från Christina Ståldal m.fl. (NL) 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige fattar följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige noterar att intentionen i motionen redan är uppfyllda utifrån den 
redovisning som görs i tjänsteskrivelsen. Motionen föranleder därför inga ytterligare 
åtgärder. Kommunfullmäktige förklarar med den noteringen motionen färdigbehandlad. 

Ärende 
Den 18 november 2019 inkom Christina Ståldal m.fl. (NL) med en motion, med förslag till 
samarbete med Värmdö kommun om flera åtgärder mot dålig vattenkvalitet i 
Baggensfjärden. 
 
Nacka och Värmdö har sedan lång tid ett samarbete om vattenkvaliteten i Baggensfjärden. 
Kommunerna har tillsammans med konsult tagit fram förslag till åtgärdsprogram för 
Baggensfjärden, med utgångspunkt från mätdata i vattenområdet och förhållandena i 
tillrinningsområdet. Enligt förslaget bedöms det möjligt att med tiden uppnå god ekologisk 
status, med hjälp av ett antal åtgärder som minskar fosforbelastningen - framförallt handlar 
det om att minska utsläpp från enskilda avlopp och dagvatten. För den kemiska statusen är 
underlaget inte tillräckligt gott för en detaljerad åtgärdsplan, vilket gör att första åtgärden 
som behövs är ny och utökad provtagning. 
 
I tillägg till det åtgärdsprogram som kommunerna har tagit fram kan nämnas att Nacka 
kommun blev ålagda enligt dom av mark- och miljödomstolen att senast 2023/2024 bygga 
ut kommunalt VA i hela sydöstra Boos kustområde, vilket är avgörande för att snabbt 
förbättra vattenkvaliteten. 
 
Mot bakgrund av ovanstående bedöms att intentionerna i motionen redan är uppfyllda och 
motionen kan därmed motionen anses färdigbehandlad. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 19 maj 2020, §74 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 11 maj 2020 
Bilaga 1. Protokollsutdrag från miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 22 april 2020 inkl 
tjänsteskrivelse 
Bilaga 2. Motionen 



 
35 (79) 

 25 maj 2020 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att det endast finns ett förslag till beslut – arbetsutskottets förslag 
– och finner att kommunstyrelsen har beslutat i enlighet med detta förslag.  

Protokollsanteckningar 
Esa Örmä lät anteckna följande till protokollet för Sverigedemokraterna. 
”Sverigedemokraterna vill här som i andra sammanhang betona den kommunalekonomiska 
vikten av samordning i kommunala investeringar, för att inte investeringar onödigtvis ska 
överlappa varandra verksamhetsmässigt, eller göra varandra obehövliga eller mindre 
verkningsfulla. Konkret, i detta ärende, innebär denna syn att Sverigedemokraterna vill 
avvisa motionen just då den föreslagna investeringen verksamhetsmässigt överlappas av en 
annan investering som Mark- och miljödomstolen i Nacka sredan 25 september har 
beslutat att Nacka kommun ska genomföra: uppbyggnaden av en ny VA-anläggning i 
sydöstra Boo.” 
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§ 157 KFKS 2019/1071 

Motion – Fritidsgårdarnas öppettider helgdagar och lov 
Motion den 18 november 2019 från Tomas Ottosson och Fredrik Holmqvist (V) 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige noterar att det redan pågår ett arbete som bedöms uppfylla de 
angivna behoven i motionen. 

Ärende 
Lisa Rasmussen, Thomas Ottosson och Fredrik Holmqvist från Vänsterpartiet har 2019- 
11-14 inkommit med en motion där de föreslår att kommunen ska ge extra stöd till 
fritidsgårdarna för att säkerställa att de ska kunna hålla öppet under helgdagar och lov. 
Fritidsnämnden beslutade 2020-03-25 att upphandla driften av kommunens fritidsgårdar. 
De krav som ställs på anbudsgivarna och tjänsterna bedöms uppfylla de behov som anges i 
motionen angående öppettider av fritidsgårdar. 
Till följd av detta föreslås Kommunfullmäktige notera att det redan pågår ett arbete som 
bedöms uppfylla de angivna behoven i motionen. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 19 maj 2020, §75 
Protokollsutdrag från fritidsnämnden den 22 april 2020, § 28 
Tjänsteskrivelse till fritidsnämnden den 31 mars 2020 
Motion den 14 november 2019 från Lisa Rasmussen, Thomas Ottosson och Fredrik 
Holmqvist M 

Yrkanden 
Tomas Ottosson (V) yrkade bifall till motionen. I yrkandet instämde Khashayar Farmanbar 
(S), Sidney Holm (MP) och Mikael Carlsson (NL). 
 
Gunilla Grudevall Steen (L) yrkade bifall till arbetsutskottets förslag.  

Beslutsgång 
Ordföranden ställde förslagen mot varandra och fann att kommunstyrelsen beslutade i 
enlighet med arbetsutskottets förslag.  

Reservationer 
Tomas Ottosson reserverade sig för Vänsterpartiet. 
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Protokollsanteckningar 
Emelie Friberg lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna. 
”Tjänsteskrivelsen säger att det redan pågår ett arbete som uppfyller behoven i motionen. I 
ramarna för upphandling av fritidsgårdar kan vi dock inte se att det ställs krav på att hålla 
öppet på lov. Under sammanträdet påpekade nämndes ordförande att den kvantitativa 
finansieringsmodell som majoriteten beslutat om (det vill säga att de upphandlade 
fritidsgårdarna delvis kommer att få betalt baserat på prestation) sannolikt kommer att 
motivera dem att ha generösa öppettider även på lov. Det är något vi i Socialdemokraterna 
ställer oss frågande till, inte minst eftersom upphandlingen av fritidsgårdarna delvis syftar 
till att möta besparingskrav.” 
 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
”Vi tycker det är av yttersta vikt att fritidsgårdarnas uppdrag vidgas så att de hålls öppna 
även kvällar och helger för de barn och ungdomar som behöver dem. Vi tycker att det nu i 
samband med upphandling av fritidsgårdar är en väldigt bra tidpunkt att lyfta detta, vår 
övertygelse är att detta skulle ha positiva effekter både för ungdomar i sig men även för 
samhället i stort.” 
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§ 158 KFKS 2019/1088 

Motion – Fritidsgårdar i större bostadsområden i Nacka 
Motion den 18 november 2019 från Tomas Ottosson och Fredrik Holmqvist (V) 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige noterar att antalet fritidsgårdar som 
finns i kommunen bedöms vara tillräckligt. Motionen anses därmed färdigbehandlad. 

Ärende 
Motionärerna ser möjligheten att genom att fritidsgårdar finns i bostadsområdena ökar 
även chansen för högre närvaro och föreslår därför att kommunen ska etablera 
fritidsgårdar i alla större bostadsområden i kommunen där de idag saknas. I Nacka finns 
idag sju fritidsgårdar spridda i alla kommundelar. Ungdomar i olika större 
bostadsområden har redan idag möjlighet att delta i den verksamhet som bedrivs i 
kommunens fritidsgårdar. 
I dagsläget planeras för en upphandling av driften av kommunens fritidsgårdar. Den 
kommer att utannonseras under våren 2020. Befintliga fritidsgårdar ingår i 
upphandlingen och av fritidsnämndens beslut om ramar och förutsättningar för 
upphandlingen framgår att öppettiderna ska utökas och även möjligheter till innovation 
och riktad verksamhet för olika målgrupper kommer att förbättras. Sammantaget bedöms 
kommunens nuvarande fritidsgårdar som erbjuder verksamhet till alla kommundelar 
vara tillräckligt för att tillgodose Nackabornas behov. Motionen anses därmed vara 
färdigbehandlad. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 19 maj 2020, §76 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 11 maj 2020 
Bilaga 1 Protokollsutdrag från fritidsnämnden den 22 april 2020, § 30 
Bilaga 2 Tjänsteskrivelse till fritidsnämnden, från kultur- och fritidsenheten daterad 
den 26 februari 2020 
Bilaga 3 Motion – Fritidsgårdar i större bostadsområden i Nacka M 

Yrkanden 
Tomas Ottosson (V) yrkade bifall till motionen. I yrkandet instämde Helena Westerling (S), 
Sidney Holm (MP) och Mikael Carlsson (NL).  
 
Gunilla Grudevall Steen (L) yrkade bifall till arbetsutskottets förslag. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde förslagen mot varandra och fann att kommunstyrelsen beslutade i 
enlighet med arbetsutskottets förslag.  
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Reservationer 
Tomas Ottosson reserverade sig för Vänsterpartiet. 

Protokollsanteckningar 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
”Nackalistan anser att det i planerandet av ett växande Nacka även måste ges bra 
möjligheter för ungdomar. Att som man skriver i svaret att man tycker att antalet 
fritidsgårdar är nog känns konstigt då en ökad befolkning i Nacka även innebär ett ökat 
antal ungdomar. Vi tycker också att fritidsgårdarna bör finns där folk bor och bli en del av 
det levande lokala samhälle vi vill skapa i olika delar av kommunen.” 
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§ 159 KFKS 2019/ I 084 

Motion – Kommunalt anställda fritids- och idrottsledare 
Motion den 18 november 2019 från Lisa Rasmussen, Thomas Ottosson och Fredrik Holmqvist (V) 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige avslår förslaget i motionen eftersom de krav som ställs i 
upphandlingen av fritidsgårdarna bedöms uppfylla de behov som anges i motionen samt till 
följd av att kommunalt anställda ledare i idrottsföreningar inte bedöms vara genomförbart 
inom befintlig budget. 

Ärende 
Lisa Rasmussen, Thomas Ottosson och Fredrik Holmqvist från Vänsterpartiet har 2019- 
11-14 inkommit med en motion där de föreslår att kommunen ska bidra med kommunalt 
anställda fritids- och idrottsledare till fritidsgårdar och idrottsföreningar. De uttrycker även 
i sin motion att dessa ledare bör åta sig att göra extra insatser för att nå ut till barn och 
ungdomar som självmant inte söker sig till aktiviteter utanför skolan. 
Fritidsnämnden beslutade 2020-03-25 att upphandla driften av kommunens fritidsgårdar. 
De krav som ställs på anbudsgivarna och tjänsterna bedöms uppfylla de behov som anges i 
motionen angående fritidsgårdar. 
Angående förslaget att kommunen även bör bidra med kommunalt anställda idrottsledare 
till idrottsföreningar bedömer enheten att en sådan satsning dels skulle kräva överväganden 
från fall till fall samt inte är möjlig att genomföra inom befintliga budgetramar. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 19 maj 2020, §77 
Protokollsutdrag från fritidsnämnden den 22 april 2020, § 29 
Tjänsteskrivelse till fritidsnämnden den 30 mars 2020 
Motion den 18 november 2019 från Lisa Rasmussen, Thomas Ottosson och Fredrik 
Holmqvist (V) 

Yrkanden 
Tomas Ottosson (V) yrkade bifall till motionen. 
 
Gunilla Grudevall Steen (L) yrkade bifall till arbetsutskottets förslag.  

Beslutsgång 
Ordföranden ställde förslagen mot varandra och fann att kommunstyrelsen beslutade i 
enlighet med arbetsutskottets förslag.  
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Reservationer 
Tomas Ottosson reserverade sig för Vänsterpartiet. 

Protokollsanteckningar 
Esa Örmä lät anteckna följande till protokollet för Sverigedemokraterna. 
”SD Nacka anser att även om det inte är möjligt att begära belastningsregisterutdrag för 
dessa personalkategorier, så måste deras bakgrund kontrolleras på annat sätt och personer 
med kriminell bakgrund hindras att jobba i dessa befattningar med våra barn och 
ungdomar. Personer som begår grövre brott under anställning skall anses icke lämpliga i sin 
yrkesroll och ska skiljas från tjänsten.” 
 
Emelie Friberg lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna. 
”Socialdemokraterna vill föra till protokollet att vi tycker att det är en bra ide ha 
idrottsledare anställda vid våra fritidsgårdar. Vi ser dock inte hur motionens förslag ska gå 
att genomföra då Alliansen beslutat att privatisera kommunens fritidsgårdar. I ramarna för 
upphandling av desamma ställs inte krav på anställda idrottsledare. En av anledningarna till 
att Socialdemokraterna är emot privatiseringen av fritidsgårdarna är just den minskade 
möjligheten för kommunen att styra deras verksamhet.” 
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§ 160 KFKS 2019/ I 082 

Motion – Cykelsatsningar 
Motion den 18 november 2019 från Tomas Ottoson och Fredrik Holmqvist (V) 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att besluta att avslå förslagen om att inrätta 
cykelstation samt satsningar på aktiviteter för att öka rekreations- och motionscykling i 
motionen då detta inte ingår i kommunens uppdrag. 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att notera till protokollet att arbete redan 
pågår att bevaka pågående upphandling av lånecykelsystem i Stockholm stad samt att 
kommunen redan mäter och följer upp periodiska resvanor. 
 
Motionen är med detta färdigbehandlad. 

Ärende 
Lisa Rasmussen, Tomas Ottosson och Fredrik Holmqvist M har lämnat en motion med 
förslag om att kommunen bör satsa ytterligare på åtgärder för att öka cyklingen. Delvis 
behövs mätningar och uppföljningar för att kunna genomföra ett strategiskt arbete, och 
därför föreslås periodiska resvaneundersökningar att utföras. I Nackas cykelstrategi 
omnämns både lånecykelstrategi och cykelservicestation, som dock inte är åtgärdade. 
Motionärerna föreslår därför att dessa två åtgärder inrättas, samt efterlyser även en satsning 
på aktiviteter för att öka rekreations- och motionscykling hos barn, vuxna och äldre. 
Då inrättandet av en cykelstation samt satsningar på aktiviteter för att öka rekreations- och 
motionscykling inte ligger i kommunens uppdrag bör motionen avslås. Det noteras även att 
kommunen redan genomför och tar del av relevanta trafikmätningar samt bevakar 
diskussionerna inom regionen avseende satsningar på lånecykelsystem. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 19 maj 2020, §78 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 11 maj 2020 
Bilaga 1. Motion - Cykelsatsningar M 
Bilaga 2. Tjänsteskrivelse från trafikenheten daterad den 25 februari 2020, NTN 2019 /286 
Bilaga 3. Protokollsutdrag från natur- och trafiknämnden den 24 mars 2020, § 46 

Yrkanden 
Tomas Ottosson (V) yrkade bifall till motionen i sin helhet.  
 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade bifall till punkt 4 i motionen. I yrkandet instämde Mikael 
Carlsson (NL).  
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Hans Peters (C) yrkade bifall till arbetsutskottets förslag.  

Beslutsgång 
Ordföranden ställde arbetsutskottets förslag mot bifall till motionens förslag gällande att 
sats 1 till 3 och fann att kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag. 
 
Därefter ställde ordföranden arbetsutskottets förslag mot bifall till motionens förslag 
gällande att sats 4 och fann att kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets 
förslag. 

Reservationer 
Tomas Ottosson reserverade sig för Vänsterpartiet. 

Protokollsanteckningar 
”Karin Teljstedt lät anteckna följande till protokollet för Kristdemokraterna. 
Det är bra satsningar som Vänsterpartiet föreslår. Cyklandet behöver stimuleras på olika 
sätt. Människor kan då och då behöva påminnas om de stora fördelarna med att cykla. Och 
det gemensamma behöver ta på sig att skapa strukturer för detta. 
Problemet är att allt inte bör ske i kommunal regi. Där är den grundläggande skillnaden 
mellan våra partier. Föreställningen att allt blir bra, bara det sker i det demokratiska 
systemets regi, är en stor missuppfattning. Det blir ibland bra och ibland dåligt. Ibland 
mycket dåligt. 
Att kommunen tar på sig att stimulera initiativ, sätta gränser och hindra dumheter är 
mycket bättre än att allt ska ske i kommunal regi.” 
 
Esa Örmä lät anteckna följande till protokollet för Sverigedemokraterna. 
”Sverigedemokraterna välkomnar välavvägda och meningsfulla kommunala satsningar på 
ökad cykling i kommunen. De invändningar som Sverigedemokraterna vill rikta mot 
överdrivna förhoppningar om värdet av cykling är dock minst dessa tre: 
• cykling kan aldrig bidra mer än på marginalen till transportbehoven i en centralortsnära 
kommun och pendlingskommun som Nacka 
• kommunala budgetsatsningar på cykling måste vara avpassade till cykelns begränsade 
förmåga att lösa nackabornas reella transportbehov, på sidan om ren rekreationscykling 
• det är tveksamt om det ligger inom det kommunala uppdraget att speciellt befrämja 
cykling, utöver att möta efterfrågan från en existerande men trots allt mindre grupp 
trafikanter   
Det finns anledning att varna för en romantisk och överdriven syn på värdet av cykling, 
och än mer för att denna syn ska få fäste i Nackas trafikpolitik.” 
 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
”De tre första att-satserna är i princip redan åtgärdade och besvarade. Den fjärde att-satsen 
om att ”öka rekreations- och motionscykling hos barn, vuxna och äldre” har däremot fått 
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ett svar i tjänstehandlingen som Nackalistan inte delar. Att det inte skulle vara en 
kärnuppgift för Nacka håller vi inte med om. Det vore utmärkt på samma sätt som att vi 
anlägger och utegyn, bygger cykelleder och på alla sätt får fler att cykla för att förbättra 
miljön.” 
 
Khashayar Farmanbar lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna. 
”Det är viktigt att en satsning på lånecyklar sker i samverkan med Stockholm stad och 
andra grannkommuner för att säkerställa att vi kan använda samma system i vår region. Det 
vore exempelvis olyckligt om Nacka anammade ett system som inte medgav att cyklarna 
kan parkeras bortanför Danvikstull. Det vore önskvärt med en regionsövergripande 
upphandling som kan samordnas via StorSthlm eller Region Stockholm. Det är också 
viktigt att de problem som Stockholm har upplevt med sparkcyklar som slängs på 
trottoarer och i vattendrag hanteras redan i början. I det avseendet bör Nacka kolla på 
möjligheten att kräva och tillse särskilda platser där den typen av fordon kan få stå 
uppställda. 
 
Vi reagerar med stor förvåning på att allianspartierna uppenbarligen inte anser det vara 
kommunens uppgift att verka för att fler yngre och äldre ska cykla. På samma sätt som det 
är viktigt att kommunen bidrar till att idrottsrörelsen får goda förutsättningar, skapar 
utegym och promenadstråk för att främja folkhälsan och öka livskvaliteten är det viktigt att 
verka för att fler ska cykla.” 
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§ 161 KFKS 2019/828 

Motion – Fältassistenter i Nacka 
Motion den 16 september 2019 av Khashayar Farmanbar och Andreas Falk (S) 
 
Ärendet utgår. 
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§ 162 KFKS 2019/ I 080 

Motion – Återinför fältassistenter 
Motion den 18 november 2019 av Tomas Ottoson och Fredrik Holmqvist (V) 

 
Ärendet utgår. 
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§ 163 KFKS 2019/ I 069 

Motion – Idéstudie om att förlägga en del av 
Värmdöleden i tunnel 
Motion den 18 november 2019 av Sidney Holm och Lisskulla Zayane (MP) 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige beslutar att avslå förslaget i motionen om att kommunen tar fram en 
idéstudie om att förlägga en del av Värmdöleden i tunnel. Huvudskälet till avslaget är att 
förslaget om att förlägga en del av Värmdöleden i tunnel är oförenligt med målet om en 
stadsutvecklingsekonomi i balans till 2030. 
 
Motionen är därmed färdigbehandlad. 

Ärende 
Motionärerna föreslår att kommunen tar fram en idestudie om att förlägga en del av 
Värmdöleden i tunnel. Vägavsnittet som avses är från i höjd med Vikdalsgränd till i höjd 
med Finntorp eller Alphyddan, en sträcka på 1 500 - 2 000 meter. Vid kommunstyrelsens 
stadsutvecklingsutskott sammanträde den 18 februari 2020 beslutades att återremittera 
ärendet för ytterligare bedömning av kostnadsläget. Enheten för strategisk stadsutveckling 
har därför gjort en övergripande bedömning av vad ett tunnelförslag skulle kunna kosta. 
 
Det är sannolikt att kostnaderna för att förlägga en del av Värmdöleden i tunnel kraftigt 
kommer överskrida de angivna kostnaderna i motionsförslaget. Kostnaden för 
Värmdöleden i tunnel uppskattas till mellan 3 och 4 miljarder kronor. I nuläget visar 
prognoser på att det generellt är en stor utmaning att nå målet om en 
stadsutvecklingsekonomi i balans till 2030 och kommunens långsiktiga ekonomi. Möjliga 
intäkter från främst markförsäljning för bostäder som beskrivs i motionsförslaget bedöms 
inte kunna täcka kostnaderna för tunnelprojektet, även om en hög exploateringsgrad 
föreslås. Motionärerna beskriver nyttar av att förlägga en del av Värmdöleden i tunnel. Det 
skulle möjliggöra en tystare och trevligare stadsmiljö, skapa ytor för idrottsändamål samt 
naturmark och ytterligare stadsbebyggelse. Trots potentiella nyttar bedöms de höga 
kostnaderna och osäkerheterna kopplat till ett projekt av denna dignitet vara så stora att det 
i nuläget inte motiverar att initiera en idestudie. Med hänsyn till ovan nämnda 
omständigheter föreslås kommunfullmäktige att besluta att avslå förslaget i motionen. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 12 maj 2020, §104 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling daterad den 29 april 2020 
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Motion – Idéstudie om en tunnel för delar av Värmdöleden 

Yrkanden 
Sidney Holm (MP) yrkade bifall till motionen. I yrkandet instämde Helena Westerling (S) 
och Tomas Ottosson (V).  
 
Mats Gerdau (M) yrkade bifall till stadsutvecklingsutskottets förslag.  

Beslutsgång 
Ordföranden ställde förslagen mot varandra och fann att kommunstyrelsen beslutade i 
enlighet med arbetsutskottets förslag. 

Protokollsanteckningar 
Mats Gerdau lät anteckna följande till protokollet för Moderaterna. 
”Det vore bra om man kunde gräva ned Värmdöleden i tunnel, då skulle vi bli av med både 
buller och den barriär som motorvägen utgör idag och samtidigt skapa utrymme för nya 
bostäder och öka tillgängligheten till naturen och kusten. Vi studerade det alternativet 
2014-2015 och föreslog då att man skulle göra ”Kaffebacken” till ”Kaffetunneln”. 
Underlaget visade dessvärre att kostnaderna skulle bli alldeles för stora och bedömningen 
var att vi inte skulle kunna få igen pengarna genom att frigöra och sälja mark för 
bostadsbyggande. Den bedömningen står sig fortfarande, i synnerhet som regeringen sett 
till att bostadsmarknaden kraftigt bromsat in och markpriserna sjunkit. Vi är positiva till att 
pröva detta igen, när och om förutsättningarna förändras.” 
 
Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet. 
”Det finns så stora miljö och naturvärden att skapa genom att lägga en del av 
Värmdövägen i tunnel så det motiverar oss i Vänsterpartiet att bifalla motionen. Det 
handlar om att möjliggöra för ett naturreservat i hela Ryssbergen skogen vilket 
Vänsterpartiet kämpat för sen början av konflikten mellan att skydda sloken och bygga hus 
på delar av marken.” 
 
Helena Westerling lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna. 
"Vi har från Socialdemokraterna tidigare framfört synpunkter på att förlänga 
överdäckningen av Värmdöleden för att få en bättre koppling mellan Västra Sicklaön och 
övriga Nacka. Bland annat skulle en sådan överdäckning, eller möjligen också en tunnel, 
leda till att marken vid Henriksdalsberget bättre kan nyttjas till bostäder för att undvika att 
Skogen Trolldalen exploateras." 
 
Sidney Holm lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 
”Förslaget är inte som det står i tjänsteskrivelsen oförenligt med målet om en 
stadsutveckling i balans till år 2030. Kommunen behöver inte själv bekosta hela projektet 
utan kan söka externa samarbetspartners som i utbyte mot själva tunnelbygget får delar av 
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den exploateringsbara ytan som skapas när delar av dagens Värmdöled kan tas bort, på så 
sätt belastas inte kommunens balansräkning negativt. Miljöpartiet har också en mer 
långsiktig syn på hållbara investeringar än den styrande majoriteten och vill att kommunen 
ska planera och lägga grunden för ett Nacka som kan utvecklas hållbart även efter år 2030.” 
 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
”Visst vore det önskvärt att gräva ned denna led men det som är önskvärt är inte alltid 
realiserbart. Med tanke på de stora kostnader som detta med säkerhet skulle  belöpa sig på 
så är inte Nackalistan positiva till motionen.” 
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§ 164 KFKS 2020/69 

Motion – Behåll och utveckla Naturskolan 
Motion den 27 januari 2020 från Victor Ellström m.fl. (S) 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta följande. 
 
Kommunfullmäktige avslår motionens förslag om att ge kommunstyrelsen i uppdrag att 
säkerställa Naturskolans verksamhet och utreda möjligheterna till partnerskap utifrån att 
det varken finns kapacitet eller incitament att driva Naturskolan vidare. 
 
Motionen är med detta färdigbehandlad. 

Ärende 
Den 13 januari 2020 (§ 10) beslutade kommunstyrelsen att avveckla Naturskolan i 
Velamsund. Kommunstyrelsen gav samtidigt produktionsdirektören för Välfärd skola i 
uppdrag att ta fram förslag på en mobil naturskola vars verksamhet baseras på de 
kommunala och fristående skolornas efterfrågan och intresse. 
 
Mot bakgrund av detta beslut har Viktor Ellström m.fl. från Socialdemokraterna 
inkommit med en motion om att behålla och utveckla Naturskolan. I motionen föreslås 
att kommunstyrelsen ges i uppdrag att säkerställa Naturskolans verksamhet och får 
uppdrag att utreda möjligheterna till partnerskap och samarbete med andra aktörer. 
 
I Välfärd skolas utredning kring en mobil naturskola framkommer att intresset är mycket 
låg bland skolledare för en naturskola i alternativ form. Även i utredningen som gjordes 
i samband med förslag om avveckling av Naturskolan framkom att efterfrågan är låg då 
endast cirka 14 % av Välfärd skolas barn och elever besöker Naturskolan och att behovet 
i större utsträckning tillgodoses i skolorna inom ramen för ordinarie verksamhet. 
 
Dialog har också förts med Välfärd samhällsservice om ett möjligt övertagande eller 
partnerskap. Bedömningen från Välfärd samhällsservice är att produktionsområdet inte 
har möjlighet att utveckla och driva naturskolan med god kvalitet och ekonomi med de 
förutsättningar som erbjuds. 
 
Den sammantagna bedömningen är därför att det inte varken finns kapacitet eller 
incitament att driva Naturskolan vidare och att motionens förslag bör avslås. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens verksamhetsutskott den 19 maj 2020, §34 
Tjänsteskrivelse från Välfärd skola den 14 april 2020 
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Bilaga: Motion - Behåll och utveckla Naturskolan (S) 

Yrkanden 
Esa Örmä (SD) yrkade bifall till motionen. I yrkandet instämde Mikael Carlsson (NL), 
Sidney Holm (MP), Tomas Ottosson (V) och Khashayar Farmanbar (S).  
 
Mats Gerdau (M) yrkade bifall till verksamhetsutskottets förslag.  

Beslutsgång 
Ordföranden ställde förslagen mot varandra och fann att kommunstyrelsen beslutade i 
enlighet med verksamhetsutskottets förslag. 

Reservationer 
Mikael Carlsson reserverade sig för Nackalistan och angav följande. 
”Nackalistan anser att Naturskolan bidrar på ett konkret sätt till att ge många barn och 
unga upplevelser och kunskap kring natur och ekologi. Det är vansinnigt att avskaffa denna 
verksamhet nu när klimat- och miljöfrågorna behöver lyftas mer än någonsin. Vi vill att 
naturskolan skall få vara kvar i sina lokaler och utveckla sin verksamhet ytterligare.” 
 
Tomas Ottosson reserverade sig för Vänsterpartiet. 
 
Sidney Holm reserverade sig för Miljöpartiet. 
 
Khashayar Farmanbar reserverade sig för Socialdemokraterna och angav följande. 
”Många kommuner som satsar på ekologi och hållbarhet har skolbesök hos sin Naturskola 
på schemat. I Nacka har det istället varit avgiftsbelagt för de kommunala skolorna att ordna 
besök till Naturskolan. Trots det har var femte Nacka skolbarn besökt skolan. Förra året 
besöktes verksamheten av över 2600 barn från Nackas förskolor, skolor och gymnasier. 
Det är en kvalitetsstämpel. Få andra verksamheter som skolorna frivilligt kan välja att 
besök och betala avgift för lockar så stor andel av eleverna. Detta särskilt med tanke på 
konkurrensen ifrån Stockholms statliga museum som ligger inom samma restid för de flesta 
av Nackas skolor och är avgiftsfria för barn och ungdomar. Klimatfrågorna är vår tids 
största utmaning och vår samverkan med naturen är en viktig del av det. Naturskolan kan 
fungera som en viktig del att i att utveckla utomhusverksamhet för lärare och skolor. Det är 
också ett led av Sveriges arbete med Agenda 2030. Nedmonteringen av denna 
välfungerande verksamhet är oansvarigt och skadligt för Nacka.” 

Protokollsanteckningar 
Mats Gerdau lät anteckna följande till protokollet för Moderaterna. 
”Det viktigt att alla elever har tillgång till en högklassig undervisning om natur, miljö och 
klimat. Det fordrar att varje skola har välutbildade lärare och genomtänkt upplägg för hur 
denna undervisning ska gå till. Skolorna sköter i huvudsak denna undervisning ”in house” 
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men några nyttjar även naturskolan i Velamsund. Då efterfrågan är tämligen begränsad 
(111 besöksgrupper från 20 procent av skolorna och förskolorna under 2019) så beslutade 
kommunstyrelsen i januari att lägga ned verksamheten. Samtidigt gav vi ett uppdrag att 
utreda efterfrågan för en mobil naturskola, som skulle kunna åka runt till skolorna. Inte 
heller detta har visat särskilt stort intresse från skolorna, vilket vi bara kan beklaga. Vår 
styrmodell bygger på att skolorna själva förfogar över de resurser som finns tillgängliga för 
skolan och prioriterar hur pengarna används bäst för att man ska nå så goda resultat som 
möjligt. Vi är övertygade om att vi på detta sätt får mest värde för skattepengarna, betydligt 
mer än om vi skulle övergå till en styrmodell som bygger på centralplanering och politiskt 
detaljstyre.” 
 
Esa Örmä lät anteckna följande till protokollet för Sverigedemokraterna. 
”Sverigedemokraterna vill än en gång rikta uppmärksamhet mot Naturskolans stora värde i 
dess nuvarande form, både pedagogiskt och för folkbildningssyften. Naturskolan är en 
populär, väl fungerande, beprövad, väl sammanhållen och övertygande pedagogisk 
replipunkt i miljöfrågor.  
Alternativ med mobila lösningar som ersättning kommer att vara alldeles otillräckliga.” 
 
Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet. 
”Att hålla fast i nedläggningsplanen för Velamsunds naturskola är dåligt motiverat i 
tjänsteskrivelsen och kostnaden för att fortsätta som i år är bara 1500 000 kr. Det finns så 
mycket kompetens inom naturskolan som nu bara försvinner till ingen nytta för kommande 
barn i Nacka och i Stockholmsområdet. Motionens förslag att söka partnerskap med 
NVOA , NEAB eller annan aktör har inte utretts enligt vad som kan läsas i 
tjänsteskrivelsen. Det överhängande hotet om ett förändrat upphettat klimat på grund av 
våra utsläpp av växthusgaser är den viktigaste överlevnadsfrågan för Nackaborna som för 
alla människor på jorden. Att förstå och lära ut sambanden mellan vad människor gör och 
hur naturen kan påverkas av det är centralt för våra skolbarn nu och i framtiden. Att i det 
krisläget lägga ner spjutspetsen i kunskapsutvecklingen i Nacka kommun är oförenligt med 
kommunens egna miljömål.” 
 
Sidney Holm lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 
”Vi står inför den sjätte massutrotningen, den biologiska mångfalden är hotad samtidigt 
som kunskaper om den egna närmiljön och påverkan på miljö och klimat blir allt viktigare. 
Då beslutar de styrande Allianspartierna att naturskolan – en verksamhet som i över 30 år 
utbildat barn, unga och pedagoger i hållbar utveckling, miljö och natur – ska läggas ned. Att 
man inte ens kan avvakta med att tömma Naturskolans lokaler på innehåll tills 
Socialdemokraternas motion eller vår motion om en annan finansiering av Naturskolan 
behandlats i kommunfullmäktige tycker vi är svagt.  
Nacka naturskola är en av Sveriges äldsta kommunala naturskolor och har genom åren 
såväl inspirerat andra naturskolor som försett barn, elever och lärare med natur- och 
miljöpedagogisk verksamhet. Det unika med naturskolan är kompetensen hos anordnarna, 
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lokalerna, utrustningen och arbetssättet och den utgör ett stöd för pedagoger och lärare att 
arbeta med hållbar utveckling på ett konkret och praktiskt sätt. Blir det ett nej även i 
kommunfullmäktige går all denna kompetens förlorad.” 
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§ 165 KFKS 2020/323 

Dataskyddsombudets årsrapport 2019 

Beslut 
Kommunstyrelsen noterar dataskyddsombudets årsrapport för 2019. 

Ärende 
I dataskyddsombudets uppdrag ligger att rapportera till den personuppgiftsansvariga, i detta 
fall kommunstyrelsen. Årsrapporten sammanfattar de aktiviteter som genomförts under 
året och följer upp kommunens 12 prioriterade fokusområden inom dataskydd. 
Uppföljningen visar att nämnden i stort har anpassat sig till dataskyddsförordningen inom 
samtliga områden. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 19 maj 2020, §66 
Juridik- och kanslienhetens tjänsteskrivelse den 29 april 2020 
Bilaga: Dataskyddsombudets årsrapport 2019 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att det endast finns ett förslag till beslut – arbetsutskottets förslag 
– och finner att kommunstyrelsen har beslutat i enlighet med detta förslag. 

Protokollsanteckningar 
Khashayar Farmanbar lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna. 
”Allt större delar av våra liv kartläggs, ibland utan vår explicita vetskap eller medvetna 
medgivande. Information om vårt online-beteende bidrar till långtgående och precis 
kartläggning av våra vanor och intressen. I enklaste fall kan insamlad data användas för en 
mer precis reklaminsats. Men inte minst valrörelsen i USA visade hur denna typ av data 
också kan missbrukas för att manipulera grupper av människor genom att exempelvis rikta 
halvsanningar eller direkta lögner till olika målgrupper baserad på kartläggning av deras 
intressen och åsikter. Samhällsproblem som polarisering, hat och hot ökar när trollfabriker, 
utländska intressen och andra extrema grupperingar utnyttjar den typen av insamlade data. 
Dessutom kan den kartläggningen utgöra en grov kränkning av individens integritet. Därför 
bör det genomföras en analys av till vilken grad kommunens digitala system, exempelvis 
webbsidan, kartlägger besökarna. Detta gäller i synnerhet den data som används av 
leverantörer för vidare förädling och försäljning till tredje part. Exempelvis bör kommunen 
analysera och kunna motivera lämpligheten att använda verktyg som Facebook Pixel, 
Google Analytics eller liknande som ger kommunen viss insyn i användarbeteende men 
framförallt kartlägger beteendet hos de invånare som besöker kommunens digitala tjänster 
för paketering och försäljning till tredje part. I många fall har våra invånare inte ett adekvat 
eller rimligt enkelt alternativ till att använda kommunens digitala tjänster och då ska de inte 
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riskera att kartläggas för att genomföra sina normala ärenden via kommunens digitala 
tjänster.” I protokollsanteckningen instämde Mikael Carlsson för Nackalistan och 
Tomas Ottosson för Vänsterpartiet. 
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§ 166 KFKS 2020/240 

Prissättning av stöd- och servicetjänster 2021 

Beslut 
Kommunstyrelsen fastställer de föreslagna ekonomiska principerna för stöd- och 
servicetjänster avseende år 2021. 

Ärende 
Controllerenheten föreslår att de principer som fastställdes inför budget 2014 och 
förenklades 2019 för beräkning och fördelning av gemensamma stöd- och servicetjänster i 
stort sett kvarstår och redovisas i ärendet, med justering för direkta IT-kostnader. 
Principerna följer den förenklade modellen för internprissättning, som implementerades i 
ramärendet 2020-2022. Tjänsterna finansieras via fast pris, styckpris eller anslag. 
Principerna innebär i korthet att kostnaderna beräknas på senaste årets förbrukning eller på 
antal anställda. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 19 maj 2020, §67 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 30 april 2020 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag.  
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§ 167 KFKS 2020/298 

Reviderad inköpspolicy 

Beslut 
Kommunstyrelsen antar föreslagen inköpspolicyn i enlighet med bilaga 1 till 
tjänsteskrivelsen daterad den 12 maj 2020. 

Ärende 
Kommunens inköpspolicy reviderades senast 2017. Under denna tid har det skett 
långtgående förändringar inom inköpsarbetet, inte minst utifrån införandet av 
kategoristyrning under 2018. Mot bakgrund av den utvecklig som skett föreligger det ett 
behov av att revidera inköpspolicyn i syfte att tydliggöra kommunens förhållningssätt 
kopplat till inköpsarbetet. Det för att än bättre bidra till en god ekonomisk hushållning och 
att kommunens affärer sker på ett affärsmässigt sätt. Genom inköpspolicyn tydliggörs hur 
kommunen vill arbeta vid köp av varor, tjänster och entreprenader inom ramen för 
upphandling. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 19 maj 2020, §68 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 12 maj 2020 
Bilaga 1. Föreslagen inköpspolicy 
Bilaga 2. Gällande inköpspolicy 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att det endast finns ett förslag till beslut – arbetsutskottets förslag 
– och finner att kommunstyrelsen har beslutat i enlighet med detta förslag. 

Protokollsanteckningar 
Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet. 
”Den nu föreslagna inköps policyn skriver -I” hållbarhetsarbetet ingår såväl klimatmässig 
som social och ekonomiskt hållbarhet”. Det låter bra men det behöver komma till konkreta 
åtaganden. Här menar Vänsterpartiet att om det ska vara trovärdigt behöver det skrivas ut i 
behovsanalys och marknadsanalys hur klimat och social hållbarhet ska beaktas. 
Vänsterpartiet ser gärna att utsläpp av växthusgaser är ett kriterium i kommande 
upphandlingar och i socialhållbarhet att anlitade företag som har kollektivavtal mm.” 
 
Khashayar Farmanbar lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna. 
”Hållbarhet nämns i bakgrundsbeskrivningen i början av policyn men finns inte specifikt 
definierat i upphandlingsprocessens steg. Vi lyfte dessa synpunkter och fick veta att dessa 
ingår i de efterföljande kravlistorna vid upphandlingarna. Gott så. Utöver detta anser vi att 
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krav på kollektivavtalsliknande villkor, när det är tillämpligt, ska en självklar del av social 
hållbarhet.” 
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§ 168 KFKS 2017/572 

Förlängning av markanvisningsavtal för bostadshus, 
handelslokaler och parkeringshus i Orminge centrum 
Del av fastighet Orminge 60: 1 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att anta tillägg till markanvisningsavtalet med Orminge Entre 
AB avseende del av fastigheten Orminge 60: 1 enligt bilaga till tjänsteskrivelsen daterad den 
23 april 2020. 

Ärende 
Orminge Entré AB har begärt att befintligt markanvisningsavtals giltighet förlängs till den 
31 december 2020. Detta för att bolaget ska ha erforderlig tid på sig för att knyta till sig 
nödvändiga operatörer för sitt projekt, vilket krävs innan ett markgenomförandeavtal kan 
ingås mellan parterna. Med anledning av detta föreslås kommunstyrelsen teckna 
tilläggsavtal till markanvisningsavtalet som hanterar förlängning av markanvisningens 
giltighet. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 12 maj 2020, §98 
Tjänsteskrivelse från exploateringsenheten Nacka daterad den 23 april 2020 
Bilaga 1 Tilläggsavtal till markanvisningsavtalet med Orminge Entre AB avseende del 
av fastigheten Orminge 60: 1 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med stadsutvecklingsutskottets förslag.  

Protokollsanteckningar 
Esa Örmä lät anteckna följande till protokollet för Sverigedemokraterna. 
”Sverigedemokraterna vill betona att det är illusoriskt med politiska tankar om att avveckla 
personbilen och personbilstrafiken. Bilen behövs för att människors vardag och arbetsliv 
ska fungera, och i lika mån behövs infrastrukturen runt bilen, något som parkeringshuset i 
ärendet är ett exempel på.” 
 
Sidney Holm lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 
”Vi behöver skapa ett Nacka med större plats för transporter till fots, cykel och med 
kollektivtrafik. Tiden då privatbilen var normen vid stadsplanering tillhör gårdagen. 
Morgondagen bjuder på bilpooler, sjävkörande fordon, elcyklar och incitament att röra oss 
fysiskt istället för bakom ratten. Miljöpartiet i Nacka arbetar för ett samhälle för möten 
mellan människor där bostäder går före parkeringsplatser, staden planeras flexibelt och 
gågator är ett levande inslag.  
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Inom en relativt snar framtid kommer förmodligen bostadsområdena kring Orminge 
trafikeras av sjävkörande matarbussar. Det är därför viktigt att tänka till när man bygger nya 
parkeringshus så att dessa enkelt kan byggas om till bostäder eller annat när efterfrågan på 
centralt belägna parkeringsplatser minskar. 
Miljöpartiet anser att parkeringshus i Orminge centrum ska planeras så att de går att bygga 
om till bostäder eller annan verksamhet när behovet av centralt belägna parkeringsplatser i 
framtiden minskar.” 
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§ 169 KFKS 2020/322 

Försäljning av kommunägd mark i Björknäs 
Inriktningsbeslut för fastigheten Björknäs 1:240 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att ge enheten för fastighetsförvaltning i uppdrag att ta fram 
försäljningsunderlag för den kommunägda fastigheten Björknäs 1 :240 i Boo och 
återkomma med underlaget till kommunstyrelsen och kommunfullmäktige. 
 
Kommunstyrelsen beslutar att det ska framgå i prospektet att det är villabebyggelse som 
avses byggas och att ingen större exploatering kan påräknas samt att kommunen tillämpar 
fri prövningsrätt vid försäljningen. 

Ärende 
Nacka kommun är lagfaren ägare till fastigheten Björknäs 1:240 i Björknäs, Boo. 
Fastigheten är idag obebyggd naturmark och ingår inte i något stadsbyggnadsprojekt eller 
pågående detaljplanearbete. Fastigheten har i en utredning föreslagits som lämplig att sälja 
eftersom kommunen inte har ett eget behov av marken. 
 
Mot bakgrund av ovanstående föreslås kommunstyrelsen att ge i uppdrag åt enheten för 
fastighetsförvaltning att ta fram försäljningsunderlag för den kommunägda fastigheten 
Björknäs 1 :240 i Boo och återkomma med underlaget till kommunstyrelsen och 
kommunfullmäktige. Försäljningen föreslås göras i befintligt skick och utan en 
detaljplaneändring. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 12 maj 2020, §103 
Tjänsteskrivelse från enheten för fastighetsförvaltning daterad den 28 april 2020 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade om följande tillägg: I prospektet ska det framgå att det är 
villabebyggelse som avses byggas och att ingen större exploatering kan påräknas samt att 
kommunen tillämpar fri prövningsrätt vid försäljningen. I yrkandet instämde Hans Peters 
(C), Gunilla Grudevall Steen (L) och Karin Teljstedt (KD).  
 
Tomas Ottosson (V) och Mikael Carlsson (NL) yrkade avslag på stadsutvecklingsutskottets 
förslag. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde förslagen mot varandra och fann att kommunstyrelsen beslutade i 
enlighet med Mats Gerdaus yrkande.  
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Sidney Holm (MP) anmälde att han inte deltar i beslutet.  

Protokollsanteckningar 
Mats Gerdau lät anteckna följande till protokollet för Moderaterna. 
”Denna tomt är endast tillgänglig för de angränsande villorna, det är inget öppet 
grönområde som allmänheten har tillgång till. Det är viktigt att man vid bygglovprövningen 
verkligen ser till att endast en villa som passar in i området byggs där. Vi vill inte se en 
förtätning med flerfamiljshus eller större radhusområde här eller på angränsande tomter.” I 
protokollsanteckningen instämde Karin Teljstedt för Kristdemokraterna.  
 
Sidney Holm lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 
”Miljöpartiet är positiv till det beslutade tillägget om att det i prospektet ska framgå att 
fastigheten bara är avsedd för villabebyggelse, att ingen större exploatering kan påräknas 
samt att kommunen tillämpar fri prövningsrätt vid försäljningen. Dock anser vi inte att vi 
fått tillräcklig och korrekt information inför beslutet och avvaktar därför med vårt 
ställningstagande till Kommunfullmäktige.” 
 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
”Den exploatering som pågår nu i Björknäs där man dammsuger en massa gröna 
markplättar för att få bygga, mer eller mindre storskaligt, är något som Nackalistan är emot. 
Det kommer att på rätt kort sikt förändra villakaraktären i Björknäs där det också finns 
grönområden där barnen i en trakt leker i. Nackalistan vill bevara även denna mark och 
avslår förslag till beslut.” 
 
Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet. 
”Vänsterpartiet ställer sig negativ till försäljningen av den kommunala marken och föreslår 
istället att kommunen bygger ett eget plusenergihus i egen regi. Det kan fungera som 
inspiration för andra att använda det bästa tekniken för att reducera utsläpp av växthusgas 
under hela byggnadens livslängd. Kommunen fortsätter att äga marken och kan genom 
tomträttsavgifter delfinansiera exploateringen. Det är nödvändigt ur klimatsynpunkt att 
halten av C02 minskar i atmosfären och Nackas territoriala utsläpp har varit olyckligt höga i 
flera år. Det är nödvändigt att vända den negativa trenden och det kan Nacka kommun 
bidra med genom att föregå med gott exempel i stadsbyggnaden och producera 
plusenergihus, byggda med trä och sten som inte bidrar till utsläpp av C02 i byggprocessen. 
Ett plusenergihus är som det låter, ett hus som i sin konstruktion inte ger ett 
koldioxidavtryck för uppvärmningen av huset. Det kan till och med ge ett energiöverskott 
att dela med andra.” 
 
Khashayar Farmanbar lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna. 
”Försäljningen av fastigheten är i sig inte särskilt kontroversiell. Frågan är möjligen vem 
som kan vara intresserad av att köpa den då den ligger otillgängligt till och dessutom är 
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väldigt sank vilket gör att utvecklingsmöjligheterna är tämligen begränsade. Viktigt i 
sammanhanget är dock att fastigheten bebyggas på så sätt att det anpassas till områdets 
karaktär.” 
 
  



 
64 (79) 

 25 maj 2020 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 170 KFKS 2019/76 

  KFKS 2019/438 

Samlade åtgärder för Järlasjön 

Beslut 
Kommunstyrelsen noterar informationen om de samlade åtgärderna för Järlasjön. 

Ärende 
Järlasjön utgör med sitt centrala läge på Sicklaön och i Nacka stad ett viktigt inslag i 
landskapet och den har stora rekreativa värden. Med sitt läge mottager sjön stora mängder 
dagvatten, och den är idag övergödd. När Nacka stad växer fram kommer än mer 
dagvatten att avledas till sjön. Därför finns det behov att vidta flera åtgärder för hantering 
av dagvatten och att höja sjöns ekologiska status. I aktuellt ärende beskrivs på en 
övergripande nivå vilka åtgärder som planeras. Åtgärderna är en skärmbassäng i Kyrkviken 
samt en dagvattendamm och damm för hantering av skyfall i Kyrkviksparken. I samband 
med dessa åtgärder höjs sjön ekologiska status genom en fällning som binder fosfor på 
botten. Samtidigt byggs en badbrygga i Kyrkviken och Kyrkviksparken utvecklas. De olika 
åtgärderna redovisas mer i detalj i investeringsärenden för respektive åtgärd. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 12 maj 2020, §95 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret daterad den 30 april 2020 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade bifall till stadsutvecklingsutskottets förslag. I yrkandet instämde 
Gunilla Grudevall Steen (L), Hans Peters (C) och Karin Teljstedt (KD).  

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att det endast finns ett förslag till beslut – 
stadsutvecklingsutskottets förslag – och finner att kommunstyrelsen har beslutat i enlighet 
med detta förslag. 

Protokollsanteckningar 
Esa Örmä lät anteckna följande till protokollet för Sverigedemokraterna. 
”Detta under mycket lång tid behandlade miljöärende verkar inte komma till något 
tillfredsställande avslut. Den föreslagna bassängen belastar uppenbart nog den fysiska 
miljön, i ett av de vattendrag som är tongivande för Nackas karaktär som varande mellan 
storstad och skärgård.  
Mycket bättre lösning skulle varit att undersöka anslutning till Stockholm stads 
Östbergatunnel.” 
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Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet.  
”Vänsterpartiet har i alla tidigare beslut angående reningsbassängen i Kyrkviken varit ytterst 
negativa till det nu gällande alternativet. Vi har saknat utredningar av bättre alternativ som 
rening av dagvattnet uppströms på land eller en tunnel för rening och transport av 
dagvattnet till annan recipient. Kyrkviken är för belastad redan av näringsämnen och har ett 
för litet utbyte av vatten för att klara av allt dagvatten från det nya tillkommande 
avvattnings området. Den kemiska balansen i kyrkviken riskerar att allvarligt försämras. 
Ekonomin i projektet är svår att först logiken i, en bedömning av totalkostnaden för 
anläggningen som Nacka Kommun gör (190924 KSSU ärende 8) är 83 miljoner kronor 
med ett risk påslag på 25% avskrivningstiden för reningsbassängen är satt till 80 år och 
miljödomen tillåter bassängen på dagens beslut i 15 år. Ett annat märkligt förhållande är att 
Nacka kommun som i normala fall klara av att dela upp kostnaderna för 
infrastruktursatsningar mellan de olika exploatörerna och kommunen på ett rättvist sätt, att 
kommunen i denna fråga anser att Atrium Ljungberg som är en av stora ägarna av mark i 
området och som förmodligen kommer tjäna mest på reningsbassängen bara bidrar med 2 
000 000 kr av nämnda 83 000 000. Det är ca 2,5% av kostnaden för reningsbassängen.” 
 
Christina Ståldal lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
"År 2027 ska vattenkvaliteten i Sverige vara mycket förbättrad. Med den föreslagna 
lösningen så kommer Järlasjön inte att bli tillräckligt renad. Finansieringen till en mer 
långsiktig lösning som t ex anslutning till Stockholms stads Östbergatunnel som går alldeles 
i närheten och har en överkapacitet som gärna får användas av Nacka vill man inte räkna 
på. Istället har man bundit sig för en lösning som inte är långsiktigt hållbar med en bryggde! 
som ska dölja utsläppet och som blev mycket dyrare naturligtvis än i ursprungliga förslaget 
till beslut. Att inte heller Atrium Ljungberg behöver betala mer för sin stora exploatering 
och hårdgörande av mark verkar mycket märkligt eftersom det enligt lag ska vara den som 
ansvarar för det förorenade vattnet som ska betala hela summan. Nacka kommun sponsrar 
AL som bara betalar i storleksordningen av en veckorpeng för kalaset, dvs ca 2 miljoner kr. 
Resten står Nackas skattebetalare för. Att man inte bättre analyserat den framtida 
miljömässiga utvecklingen av reningen och bättre alternativ är mycket beklagligt och visar 
ev att ärendet har bundits fast i prestige. Enligt Nackalistans kännedom så är Stockholms 
stad intresserade av en anslutning vilket medför att det mesta av det förorenade vattnet inte 
når Järlasjön så att en långsiktig reningsaktion kan starta. I nuläget så avstår vi från att delta 
i beslutet." 
 
Sidney Holm lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 
”Nackas största sjö förtjänar bättre - Nackas största sjö Järlasjön är påverkad av decenniers 
av utsläpp och det krävs nu långsiktiga och hållbara åtgärder för att sjön ska må bättre. En 
renare sjö är hälsosammare både för djur, natur och alla de som badar i sjön. Miljöpartiet 
välkomnar att kommunen nu genomför vårt förslag om att tillsätta aluminiumsalt genom så 



 
66 (79) 

 25 maj 2020 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

kallad fällning för att hjälpa sjön mot övergödning, men vi noterar med sorg avsaknaden av 
långsiktiga lösningar för att rena de utsläpp som sker idag. 
Dagvattenhanteringen i centrala Nacka är och har alltid varit ett sorgebarn, och 
skärmbassängerna i Kyrkviken som de styrande Allianspartierna nu enats om är som 
grädden på moset. Det förorenade vatten som rinner ner i sjön från Sicklas parkeringar och 
vägarna i området är inget problem som löses med tillfälliga reningsbassänger i Kyrkvikens 
vatten. Miljöpartiet har genom åren föreslagit många konkreta och konstruktiva förslag till 
alternativa och hållbara lösningar, men dessa har inte ens utretts. Vår utgångspunkt är och 
förblir att rening av vatten ska ske på land med naturliga lösningar bland annat i en 
dagvattenpark. Vi har också föreslagit att kommunen ska ta chansen när den finns att 
koppla in sig på Stockholms planerade dagvattentunnel som delvis dras genom Nacka. 
Det som Allianspartierna nu föreslår är en temporär lösning med ett tillfälligt tillstånd som 
riskerar att bli både ineffektiv och dyr. Miljöpartiet anser att det är vår skyldighet att nu 
agera för en renare sjö med permanenta och hållbara lösningar, inte envist hålla fast vid 
något tillfälligt, dåligt, och lämpa över ett större problem till kommande generationer.” 
 
Khashayar Farmanbar lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna. 
”Socialdemokraterna ville se ett bättre alternativ än det nuvarande beslutet med 
sedimenteringsbassäng som innebär att halvrenat vatten rinner ner i Järlasjön. Därför 
föreslog vi vid flera tillfällen utredning av andra alternativ. Allianspartierna avslog vårt 
förslag, och därför finns idag inget utrett alternativ. Läget för Järlasjön blir allt mer akut 
och behov av rening av dagvatten är stort. Men vi kan inte med gott samvete delta i beslut 
som vi har kämpat så länge för att undvika. Vi vill hellre se en lösning där dagvatten kan 
renas via sedimenteringstunnlar till Saltsjön, Hammarbykanalen eller Svindersviken.” 
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§ 171 KFKS 20 14/ I -20 I 

Uppföljning av tunnelbaneavtalet, tertial I 2020 

Beslut 
Kommunstyrelsen noterar informationen till protokollet. 

Ärende 
År 2013 träffades en överenskommelse genom Stockholmsförhandlingen om utbyggnad av 
Stockholms tunnelbana. Nacka kommun har ansvar för att 13 500 bostäder uppförs på 
Västra Sicklaön från 2014 till 2030. Endast bostäder som ingår i detaljplaner som antagits 
efter första januari 2014 och sedan färdigställts räknas i överenskommelsen. 
Under perioden 2014-2020 har 15 nya detaljplaner antagits som skapar förutsättningar för 
drygt 4 200 bostäder i området. Under det första tertialet 2020 har inga nya detaljplaner 
antagits av kommunfullmäktige. Sedan 2014 har cirka 1 7 50 bostäder påbörjats och 
närmare 900 bostäder färdigställts som Nacka kommun kan tillgodoräkna sig i 
bostadsåtagandet enligt gällande avtal. 
Utifrån nuvarande förutsättningar är det inte sannolikt att 13 500 bostäder uppförs på 
västra Sicklaön mellan åren 2014 till 2030. Tidplanen behöver justeras efter tunnelbanans 
försening. Kommunen har därför inlett en dialog med staten kring Nackas åtagande. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 12 maj 2020, §101 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret daterad den 11 maj 2020 
Bilaga 1 - Uppföljning tunnelbaneavtalet tertial 1 2020 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att det endast finns ett förslag till beslut – förslaget från 
stadsledningskontoret – och finner att kommunstyrelsen har beslutat i enlighet med detta 
förslag. 

Protokollsanteckningar 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
”Nackalistan anser att det är positivt att man har börjat omförhandla avalet kring 
tunnelbanan, vi hoppas att man får till ett avtal som kräver mindre exploatering av Nacka 
vilket skulle kunna rädda värdefulla grönområden. Vi har länge arbetat för ett nytt avtal 
som skulle räkna in mer av den bostadsbbyggelse som skett tidigare samt att ett större 
område skulle räknas in. Vi oroar oss för det som skrivs i texten om att Region Stockholm 
den senaste tiden visat ointresse att delta i skapandet av mötesplats Nacka. Detta kommer 
att bli den viktigaste knytpunkten i kommunen och ett bra samarbete mellan inblandade 
aktörer är A och O.” 
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Khashayar Farmanbar lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna. 
”Det är viktigt att få till en omförhandling som innebär att försenad tunnelbana också 
innebär färre bostäder som byggs under längre tid. Likväl är det skarpt oroväckande att 
Region Stockholm inte längre deltar i projektmöten om Mötesplats Nacka, som är planerad 
att bli en viktig knutpunkt för kollektivtrafiken.” 
 
Sidney Holm lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 
”Framtidens bilar med elmotorer och effektivare batterier kommer inte att behöva vare sig 
bensin eller diesel. Trots att behovet av bensin och diesel beräknas att drastiskt minska 
framöver dröjer sig Bergs oljehamn kvar i Nacka och försenar byggandet av 2000 bostäder 
och nya verksamheter. Samtidigt lägger olika markreservationer för en eventuell framtida 
motorväg, Östlig förbindelse en våt filt över planeringen av centrala Sicklaområdet och 
förhindrar byggandet av 1000 nya bostäder och andraverksamheter. Vi kan konstatera att 
en otidsenlig syn på bilen som transportmedel saboterar vår planering av nya bostäder. Fler 
motorvägar leder till fler bilar och det är inte fler bilar vi behöver i Stockholmsregionen, det 
är fler bostäder.” 
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§ 172 KFKS 2020/187 

Remiss – Trafikförändringar i SL-trafiken och 
Waxholmsbolagets trafik 2020/2021 
Yttrande till Region Stockholm 

Beslut 
Kommunstyrelsen antar stadsledningskontorets förslag till yttrande över Region 
Stockholms förslag till trafikförändringar i buss-, båt- och spårtrafik 2020/ 2021 (T21) i 
enlighet med bilaga 1 till tjänsteskrivelsen daterad den 5 maj 2020 med följande tillägg: 
Tidtabellerna för Saltsjöbanan och Tvärbanan bör synkroniseras bättre för att underlätta 
byte på Sickla station 
 
Ärendet förklaras omedelbart justerat. 

Ärende 
Nacka kommun har mottagit remiss från Trafikförvaltningen i Region Stockholm angående 
förändringar i buss-, båt- och spårtrafik som föreslås att genomföras i december 2020. I 
förslag till trafikförändringar presenteras justeringar av linjer där turer utökas, förkortas 
eller förlängs. 
Av stadsledningskontorets förslag till yttrande ställs krav på en väl fungerande buss-, båt 
och spårtrafik. I förslaget till yttrande föreslås kommunen tillstyrka de förslag på 
förändringar som ger en ökad kapacitet i kollektivtrafiken. En del förändringar ger 
emellertid försämrad kapacitet och kommunen avstyrker de förändringar som inte kan 
motiveras eller kompenseras med förbättringar på angränsande linjer. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 19 maj 2020, §70 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 5 maj 2020 
Bilaga 1. Förslag till yttrande över regionens förslag till trafikförändringar 2020/ 2021 (T21) 
Bilaga 2. Remiss inför trafikförändringar i SL-trafiken och Waxholmsbolagets trafik 
2020/2021 (T21) 
Bilaga 3. Protokollsutdrag från natur- och trafiknämnden den 22 april 2020. 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade om följande tillägg i yttrandet: Tidtabellerna för Saltsjöbanan och 
Tvärbanan bör synkroniseras bättre för att underlätta byte på Sickla station. I yrkandet 
instämde Hans Peters (C).  
 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade om följande tillägg: 
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• Att lägga till följande mening under avsnittet Saltsjöbanan: Arbetet med att minska buller 
längs Saltsjöbanan behöver intensifieras. 
•Buss 401 
Idag benämns vissa avgångar 401X och har ändhållplats Sickla strand.  401 som går mellan 
Slussen och Älta bör i rusningstider förstärkas med expresslinje som åker direkt mellan Älta 
(Ekstubben) och Älta gård och Slussen. 
 
Tomas Ottosson (V), Mikael Carlsson (NL) och Sidney Holm (MP) yrkade bifall till Mats 
Gerdaus (M) och Khashayar Farmanbars tilläggsyrkanden. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde sitt tilläggsyrkande mot avslag och fann att kommunstyrelsen biföll 
tilläggsyrkandet. 
 
Därefter ställde ordförande Khashayar Farmanbars tilläggsyrkande mot avslag och fann att 
kommunstyrelsen avslagit tilläggsyrkandet. 
 
Ordföranden ställde Khashayar Farmanbars andra tilläggsyrkande mot avslag och fann att 
kommunstyrelsen avslagit tilläggsyrkandet. 
 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Mats Gerdaus yrkande. 
 
Paragrafen förklarades omedelbart justerad. 

Protokollsanteckningar 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
”Nackalistan har i flera år verkat för förbättring av kollektivtrafik till Nacka. T ex har vi 
uppmärksammat situationen med den otillräckliga busstrafiken i Älta och till Tollare. Det är 
glädjande att fler avgångar på linje 801 i rusningstrafik samt på linje 840 vardag och helg nu 
planeras. Särskilt på vardagsmorgonen krävs dock troligen ytterligare turer för 840. Att 
sjötrafiken nu utökas bl a med pendelbåtar till Saltsjöbaden och vidare i skärgården blir ett 
fantastiskt lyft för Nacka och kan även bidra till förenklad pendling mellan Saltsjöbaden 
och Boo om Tollare brygga börjar trafikeras. Båtarna kan med fördel även kombineras med 
cykel. Det skulle också vara önskvärt om SL utvärderade fördelar och nackdelar med skip-
stop på Saltsjöbanan, efter ca två års erfarenhet av tågtrafiken. Vi skulle gärna vilja se att 
region Stockhom tog ett samlat grepp kring ett lånecykelsystem, detta är något som med 
fördel skulle kunna lösas på regionsnivå eftersom det riskerar att bli spretigt och 
okompatibelt om varje kommun skall lösa det på egen hand.” 
 
Esa Örmä lät anteckna följande till protokollet för Sverigedemokraterna. 
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”Sverigedemokraterna vill ta tillfället i akt att än en gång inskärpa sin uppfattning att 
Saltsjöbanans sträckning måste vara hela vägen till Slussen, och att det är angeläget att detta 
kan åstadkommas med det snaraste.” 
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§ 173 KFKS 2020/261 

Politikerinitiativ – Naturskolans lokaler 
Politikerinitiativ den 17 februari 2020 av från Lisskulla Zayane (MP) 

Beslut 
Kommunstyrelsen avslår förslaget i politikerinitiativet eftersom kommunstyrelsen redan har 
behandlat frågan om Naturskolan i Velamsund och beslutat att avveckla verksamheten i de 
aktuella lokalerna. Kommunstyrelsen noterar att det pågår ett arbete med att hyra ut 
lokalerna ut i Velamsund till ny hyresgäst och att pröva flera möjligheter att ta till vara 
visningsanläggningen. 
Politikerinitiativet är därmed färdigbehandlat. 

Ärende 
I politikerinitiativet föreslår att visningsanläggningen som finns i Naturskolans lokaler inte 
ska rivas innan en motion från Miljöpartiet behandlats i kommunfullmäktige. Som en 
konsekvens av kommunstyrelsens beslut att lägga ner Naturskolan pågår nu ett arbete med 
att hyra ut lokalerna till en ny hyresgäst. I det arbete ingår att se om visningsanläggningen 
kan tas till vara genom att antingen skänka den eller hitta en lösning där en eller flera 
föreningar kan ta hand om anläggningen. Om det visar sig att ingen vill ta emot eller hand 
om anläggningen behöver den avvecklas för att det ska vara möjligt att hyra ut lokalerna. 
Eftersom det redan beslutat att Naturskolan ska avvecklas föreslås att politikerinitiativet 
avslås och att det därmed är färdigbehandlat. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 19 maj 2020, §79 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 13 maj 2020. 
Bilaga. Politikerinitiativet 

Yrkanden 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade bifall till politikerinitiativet. I yrkandet instämde Mikael 
Carlsson (NL) och Sidney Holm (MP).  
 
Mats Gerdau (M) yrkade bifall till arbetsutskottets förslag. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde förslagen mot varandra och fann att kommunstyrelsen beslutade i 
enlighet med arbetsutskottets förslag. 

Reservationer 
Mikael Carlsson reserverade sig för Nackalistan. 
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Esa Örmä reserverade sig för Sverigedemokraterna.  
 
Sidney Holm reserverade sig för Miljöpartiet. 

Protokollsanteckningar 
Esa Örmä lät anteckna följande till protokollet för Sverigedemokraterna. 
”Sverigedemokraterna vill än en gång rikta uppmärksamhet mot Naturskolans stora värde i 
dess nuvarande form, både pedagogiskt och för folkbildningssyften. Naturskolan är en 
populär, väl fungerande, beprövad, väl sammanhållen och övertygande pedagogisk 
replipunkt i miljöfrågor.  
Alternativ med mobila lösningar som ersättning kommer att vara alldeles otillräckliga.” 
 
Sidney Holm lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 
”Vi står inför den sjätte massutrotningen, den biologiska mångfalden är hotad samtidigt 
som kunskaper om den egna närmiljön och påverkan på miljö och klimat blir allt viktigare. 
Då beslutar de styrande Allianspartierna att naturskolan – en verksamhet som i över 30 år 
utbildat barn, unga och pedagoger i hållbar utveckling, miljö och natur – ska läggas ned. Att 
man inte ens kan avvakta med att tömma Naturskolans lokaler på innehåll tills vår motion 
om en annan finansiering av Naturskolan behandlats i kommunfullmäktige tycker vi är 
svagt.  
Nacka naturskola är en av Sveriges äldsta kommunala naturskolor och har genom åren 
såväl inspirerat andra naturskolor som försett barn, elever och lärare med natur- och 
miljöpedagogisk verksamhet. Det unika med naturskolan är kompetensen hos anordnarna, 
lokalerna, utrustningen och arbetssättet och den utgör ett stöd för pedagoger och lärare att 
arbeta med hållbar utveckling på ett konkret och praktiskt sätt. Blir det ett nej även i 
kommunfullmäktige när motionerna om Naturskolan behandlas, går all denna kompetens 
förlorad.” 
 
Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet. 
”Att hålla fast i nedläggningsplanen för Velamsunds naturskola är dåligt motiverat i 
tjänsteskrivelsen och kostnaden för att fortsätta som i år är bara 1500 000 kr. Det finns så 
mycket kompetens inom naturskolan som nu bara försvinner till ingen nytta för kommande 
barn i Nacka och i Stockholmsområdet. Politikerinitiativets förslag att vänta med avveckla 
lokalen tills MP:motion om att flytta Naturskolan till välfärd samhälle är sätt att kunna 
rädda de stora värdena från den fasta utställningen och den kompetenta personalen.Det går 
även att söka partnerskap med NVOA , NEAB eller annan aktör. Det har inte utretts 
tillräckligt djupt, enligt vad som kan läsas i tjänsteskrivelsen. Det överhängande hotet om 
ett förändrat upphettat klimat på grund av våra utsläpp av växthusgaser är den viktigaste 
överlevnadsfrågan för Nackaborna som för alla människor på jorden. Att förstå och lära ut 
sambanden mellan vad människor gör och hur naturen kan påverkas av det är centralt för 
våra skolbarn nu och i framtiden. Att i det krisläget lägga ner spjutspetsen i 
kunskapsutvecklingen i Nacka kommun är oförenligt med kommunens egna miljömål.” 
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Mats Gerdau lät anteckna följande till protokollet för Moderaterna. 
”Det viktigt att alla elever har tillgång till en högklassig undervisning om natur, miljö och 
klimat. Det fordrar att varje skola har välutbildade lärare och genomtänkt upplägg för hur 
denna undervisning ska gå till. Skolorna sköter i huvudsak denna undervisning ”in house” 
men några nyttjar även naturskolan i Velamsund. Då efterfrågan är tämligen begränsad 
(111 besöksgrupper från 20 procent av skolorna och förskolorna under 2019) så beslutade 
kommunstyrelsen i januari att lägga ned verksamheten. Samtidigt gav vi ett uppdrag att 
utreda efterfrågan för en mobil naturskola, som skulle kunna åka runt till skolorna. Inte 
heller detta har visat särskilt stort intresse från skolorna, vilket vi bara kan beklaga. Vår 
styrmodell bygger på att skolorna själva förfogar över de resurser som finns tillgängliga för 
skolan och prioriterar hur pengarna används bäst för att man ska nå så goda resultat som 
möjligt. Vi är övertygade om att vi på detta sätt får mest värde för skattepengarna, betydligt 
mer än om vi skulle övergå till en styrmodell som bygger på centralplanering och politiskt 
detaljstyre.” 
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§ 174 KFKS 2020/463 

Rapportering av Coronatestningen i Nacka 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att ge stadsdirektören i uppdrag att vidta nödvändiga åtgärder 
för att öka Coronatestningen i Nacka i enlighet med uppdraget som beskrivs i 
tjänsteskrivelsen daterad den 25 maj 2020. Det innebär även att kommunstyrelsen delegerar 
till stadsdirektören att besluta om tilldelning av upphandling avseende tester.  
 
Kommunstyrelsen beslutar att stadsledningskontoret ska rapportera om det fortsatta 
arbetet med att utöka Coronatestningen i Nacka vid kommunstyrelsens kommande 
sammanträde den 15 juni 2020.  
 
Kommunstyrelsen beslutar att den person som får positivt testsvar bör i möjligaste mån 
erbjudas PCR-test via regionen. 

Ärende 
Vid kommunstyrelsens arbetsutskott den 19 maj 2020 behandlades ordförandeinitiativ 
avseende Coronatestning i Nacka. Av ordförandeinitiativet framgick bland annat att 
testning i stor skala är angelägen både för att kunna bedöma om restriktioner och 
skyddsåtgärder har avsedd effekt och för att kunna bedöma när samhället ska kunna öppna 
upp igen. Det är också viktigt att veta att de som går till jobbet är friska och smittfria, det 
gäller framförallt medarbetarna i äldreomsorgen och annan omsorg, men även andra. 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade att bifalla ordförandeinitiativet som innebar att 
stadsledningskontoret fick i uppdrag att snabbt utreda formerna för testverksamhet i 
Nacka. I det här ärendet lämnas en första rapportering av stadsledningskontorets uppdrag. 
Av rapporteringen framgår i huvudsak en övergripande beskrivning av organisation för 
testning, upphandling av tester och prioriteringsordning.  
 
Det kommer behöva vidtas åtgärder inom ramen för uppdraget och därför föreslås att 
kommunstyrelsen ger stadsdirektören i uppdrag att vidta dessa för att öka 
Coronatestningen i Nacka. Det innebär även att kommunstyrelsen föreslås delegera till 
stadsdirektören att besluta om tilldelning av upphandling avseende tester. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret den 25 maj 2020 
1. Protokollsutdrag  
2. Ordförandeinitiativ 
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Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade bifall till stadsledningskontorets förslag. I yrkandet instämde Esa 
Örmä (SD).  
 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade bifall till förslaget på så sätt att: 
-den person som får positivt testsvar bör i möjligaste mån erbjudas PCR-test via regionen.  

Beslutsgång 
Ordföranden fann att kommunstyrelsen beslutat i enlighet med stadsledningskontorets 
förslag och Khashayar Farmanbars tilläggsyrkande.  

Protokollsanteckningar 
Khashayar Farmanbar lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna. 
”Regeringen har framhållit behovet av ökad testning. 100 000 ska testas varje vecka. Dessa 
tester ska genomföras av regionerna. Folkhälsomyndigheten har utsett en samordnare som 
ska bistå med stöd till regionerna och samordna testarbetet.  Vi fick redovisat att PCR-
testning som ger säkra resultat genomförs idag enbart av regionen. Region Stockholm valt 
att enbart testa personal inom vårdsegmentet, samtidigt som kommunerna har många 
yrkeskategorier som är samhällsbärande, exempelvis de som jobbar med el- och 
vattenförsörjning. Därför måste kommunen verka tydligare mot regionen för att beredda 
testgrupperna till att omfatta alla de samhällsbärande funktioner som myndigheten för 
skydd- och beredskap (MSB) har tagit fram. 
Det är positivt att Nacka kommun ska bidra till att testa fler. Den testning som 
kommunstyrelsen beslutar här är antikroppstestning som inte är lika tillförlitlig. Vid 
antikroppstestning journalförs inte testresultatet vilket innebär att den som testas positivt 
inte kan få smittbärarpeng. Det är viktigt att Nacka verkar för att all personal som testas 
positivt i antikroppstester erbjuds möjlighet till PCR-testning som ska genomföras av 
regionen och ger möjlighet till den anställde att få smittbärarpeng. Vår uppskattning av 
personalen ska vara mer än bara applåder. Det ska visa sig i arbetsvillkor och löner och 
även i en god hantering vid sjukdomsfall. Bland annat ska personalen kunna få 
smittbärarpeng vid behov. 
Det är också oerhört viktigt att framhålla den relativt stora osäkerheten i antikroppstester, 
samt att det ger en momentan bild. Det finns inget som säger att personen inte smittas 30 
minuter, 2 dagar eller en vecka efter testtillfället. Därför får inte testandet leda till falsk 
trygghet och minskad vaksamhet på arbetet med att stoppa spridningen viruset genom de 
åtgärder som expertmyndigheten har fört fram.” 
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§ 175 KFKS 2019/922 

Utredning mobil naturskola 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar utifrån Välfärd skolas utredning och bedömning att inte starta 
en mobil naturskola i Välfärd skolas regi. Det noteras att införande med former kring drift 
och finansiering kan aktualiseras i framtiden om efterfrågan skulle förändras. 

Ärende 
Kommunstyrelsen gav vid sammanträde den 13 januari 2020 (§ 10) produktionsdirektör för 
Välfärd skola i uppdrag att ta fram förslag på en mobil naturskola vars verksamhet baseras 
på de kommunala och fristående skolornas efterfrågan och intresse. 
 
Välfärd skolas kostnadsbild för en mobil naturskola ligger på cirka 1 625 000 kr. En mobil 
naturskola skulle bekostas av skolchecken. Detta betyder att kostnaden för ett besök skulle 
blir större än vad den är idag. Rektorer upplever att de klarar av att leva upp till läroplanens 
krav. Vissa uttrycker att det utifrån tidigare lägre kostnad funnits visst intresse av att besöka 
Naturskolan i Velamsund. Dock ser man inte att en mobil naturskola med pris utifrån 
kostnadstäckning skulle vara av sådant intresse. 
 
Efter en utredning bedömer Välfärd skola att det inte finns en tillräcklig efterfrågan på en 
mobil naturskola varken från Nackas kommunala förskolor och skolor eller fristående 
aktörer. 
 
Med bakgrund av den utredning som genomförts bedömer inte Välfärd skola det prioriterat 
att driva en mobil naturskola. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens verksamhetsutskott den 19 maj 2020, §33 
Tjänsteskrivelse från Välfärd skola den 10 februari 2020 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade bifall till verksamhetsutskottets förslag. 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att det endast finns ett förslag till beslut – verksamhetsutskottets 
förslag – och finner att kommunstyrelsen har beslutat i enlighet med detta förslag. 

Protokollsanteckningar 
Mats Gerdau lät anteckna följande till protokollet för Moderaterna. 
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”Det viktigt att alla elever har tillgång till en högklassig undervisning om natur, miljö och 
klimat. Det fordrar att varje skola har välutbildade lärare och genomtänkt upplägg för hur 
denna undervisning ska gå till. Skolorna sköter i huvudsak denna undervisning ”in house” 
men några nyttjar även naturskolan i Velamsund. Då efterfrågan är tämligen begränsad 
(111 besöksgrupper från 20 procent av skolorna och förskolorna under 2019) så beslutade 
kommunstyrelsen i januari att lägga ned verksamheten. Samtidigt gav vi ett uppdrag att 
utreda efterfrågan för en mobil naturskola, som skulle kunna åka runt till skolorna. Inte 
heller detta har visat särskilt stort intresse från skolorna, vilket vi bara kan beklaga. Vår 
styrmodell bygger på att skolorna själva förfogar över de resurser som finns tillgängliga för 
skolan och prioriterar hur pengarna används bäst för att man ska nå så goda resultat som 
möjligt. Vi är övertygade om att vi på detta sätt får mest värde för skattepengarna, betydligt 
mer än om vi skulle övergå till en styrmodell som bygger på centralplanering och politiskt 
detaljstyre.” 
 
Khashayar Farmanbar lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna. 
”Utredningen om mobil naturskola var ett slag i luften från allianspartierna. Det enda 
rimliga är att behålla och utveckla nuvarande verksamhet.” 
 
Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet. 
”Att hålla fast i nedläggningsplanen för Velamsunds naturskola är dåligt motiverat och 
kostnaden för att fortsätta som i år är bara 1500 000 kr. Det är inte så förvånande att 
Välfärd skola i det läget inte kan motivera en mobil naturskola eftersom den befintliga och 
fungerande naturskolan beslutats läggas ner. Den befintliga Naturskolan är billigare och har 
bättre utrustning än en mobil Naturskola. Det finns så mycket kompetens inom 
naturskolan som nu bara försvinner till ingen nytta för kommande barn i Nacka och i 
Stockholmsområdet. Det överhängande hotet om ett förändrat upphettat klimat på grund 
av våra utsläpp av växthusgaser är den viktigaste överlevnadsfrågan för Nackaborna som 
för alla människor på jorden. Att förstå och lära ut sambanden mellan vad människor gör 
och hur naturen kan påverkas av det är centralt för våra skolbarn nu och i framtiden. Att i 
det krisläget lägga ner spjutspetsen i kunskapsutvecklingen i Nacka kommun är oförenligt 
med kommunens egna miljömål. Det går inte att kompensera bristen på adekvat 
undervisning i ekologiska samband när den befintliga naturskolan läggs ner med en mobil 
naturskola och det visste alla från början, att det var en överslätande manöver för att mildra 
känslan av svek i nedläggningen.” 
 
Esa Örmä lät anteckna följande till protokollet för Sverigedemokraterna. 
”Sverigedemokraterna vill än en gång rikta uppmärksamhet mot Naturskolans stora värde i 
dess nuvarande form, både pedagogiskt och för folkbildningssyften. Naturskolan är en 
populär, väl fungerande, beprövad, väl sammanhållen och övertygande pedagogisk 
replipunkt i miljöfrågor.  
Alternativ med mobila lösningar som ersättning kommer att vara alldeles otillräckliga.” 
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§ 176 

Övriga frågor 

Beslut 
Kommunstyrelsen överlämnar politikerinitiativen till stadsledningskontoret för utredning 
och förslag till beslut. 

Inkomna politikerinitiativ 

Skid- och konstsnöprojektet i Saltsjöbaden (KFKS 2020/467) 
Politikerinitiativ från Esa Örmä (SD) med förslag om att kommunen inte fortsätter 
borgensåtagande i blivande konstsnöprojekt och riskerar nya förluster, att kommunen 
tillhandahåller stöd till skidåkning genom sedan cirka 20 år väl beprövade och 
kostnadseffektiva metoder med natursnö och att kommunen genomför riskanalys i 
samband med större borgensåtaganden liknande det anförda projektet i motionen. 

Främja spontanrörelse genom asfaltsmålningar (KFKS 2020/468) 
Politikerinitiativ från Johan Krogh (C) med förslag om att ge stadsledningskontoret i 
uppdrag att undersöka möjligheten till asfaltsmålningar på olika platser runt om i 
kommunen i exempelvis nära anslutning till förskolor och skolor i syfte att öka den 
spontana rörligheten bland barn och unga. 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen överlämnade politikerinitiativen till stadsledningskontoret för utredning 
och förslag till beslut. 
 
 
 
- - - - - 
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